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 Sadenie nových stromčekov v školskom dvore.                       Foto: Mgr. B. Kontrová

 Máme všetci za sebou jednu z najdôležitejších udalostí 
v živote obce, ktorá sa opakuje len raz za štyri roky. Sú to voľby 
do orgánov samosprávy. Aké boli výsledky tohto rozhodovania, 
uvádzame na inom mieste. Túto možnosť by som chcel využiť 
na to, aby som vám za seba, a verím, že aj za všetkých zvole-
ných poslancov, srdečne poďakoval za dôveru, ktorú ste nám dali  
vašou voľbou. Som presvedčený, že toto vaše rozhodnutie je pred-
pokladom k tomu, aby zvolení funkcionári obce spojili svoje sily a 
spoločne „potiahli“ našu obec dopredu. Ale počítame tiež s tým, 
že aj každý z vás prispeje podľa svojich možností a schopnos-
tí, pretože bez účasti vás občanov a bez vašej podpory to nepôj-
de. Zároveň chcem zablahoželať všetkým zvoleným poslancom. 
Prajem im, aby sa im v nasledujúcom období podarilo uskutočniť 
čo najviac ich predstáv, ktoré spájali so svojou kandidatúrou na 
funkciu poslancov. K prejavenej dôvere voličov blahoželám aj tým 
kandidátom na poslancov, ktorí nedosiahli potrebný počet hlasov 
na zvolenie. Predpokladám, že ich záujem pracovať v prospech 
obce využijú zvolení poslanci a aspoň niektorým z nich ponúknu 
možnosť práce v komisiách obecného zastupiteľstva.
 Viacerí z vás ma oslovili, aby som reagoval na niekto-
ré skutočnosti, ktoré sa objavili vo „volebných programoch“ dvoch 
politických strán a jedného občana, a boli namierené proti mojej 
osobe. Nepovažujem to za potrebné, nebolo by to ani dôstojné. 
Osobne to považujem len za spôsob prejavu dvoch nespokojných 
občanov. V konečnom dôsledku dostali najlepšiu odpoveď v podo-
be vašich odovzdaných hlasov. I keď sa im to pravdepodobne 
nebude páčiť, som presvedčený, že nás spoločne čakajú ďalšie 
štyri pokojné roky a verím, že aj úspešné.
 A čo ďalej? Môj program i program poslancov za politic-
kú stranu SMER-SD sme vám už predstavili. Pokúsime sa nájsť 
spoločný záujem s ďalšími zvolenými poslancami. Za prioritu 
pokladám pokračovanie vo vysporadúvaní vlastníctva k pozem-
kom. Keďže je to „beh na dlhé trate“,  práve tu by som vás chcel 
vyzvať k porozumeniu a spolupráci. V nasledujúcom roku by som 

Vážení občania!
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	      Školský rok sa rozbehol a my sa už naplno venujeme 
rôznym aktivitám v rámci vyučovania, ale aj vo voľnom čase detí. 
Okrem plnenia časovo-tematických plánov v jednotlivých predme-
toch sme sa v septembri zapojili do programu „Týždeň ovocia“. Kaž-
dá trieda si vybrala ovocie, ktoré celý týždeň využívala pri vyučovaní  
vo všetkých predmetoch, získavala o ňom informácie, vytvárala z 
neho výrobky, deti na zvolenú tému pripravovali rôzne tvorivé akti-
vity a pripravovali sa na záverečnú  prezentáciu pred celou ško-
lou. Projekt mal zábavnou formou deti upozorniť na zdravý spôsob 
života a prezentovať najmä ovocie rastúce u nás – jablko, hrušku a 
slivku. Úspešne sme sa zapojili aj do Česko-slovenského projektu 
„Záložka do knihy spája školy.“ Jeho cieľom bola podpora čítania 
kníh a nadviazanie kontaktov a následnej spolupráce so školami v 

pokračovanie na strane 11

Už sviatky lásky, pokoja zavítajú skoro k nám. 
Pred stromčekom ľudia postoja, otvoria srdcia dokorán. 

Nech v dome Vašom zavládne tiež radosť, že ste spolu, keď zasadnete 
k štedrovečernému stolu. A dobrý pocit  nech Vám aj v novom roku zostane, 

tiež šťastie, radosť, tá všetkým pristane.   
Veselé Vianoce a šťastný nový rok Vám želajú členovia redakcie novín.
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Všeobecne záväzné nariadenie Obce Podbiel
č. 3/2010 z dňa 19. novembra 2010

 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

     Obec Podbiel v súlade s ustanovením § 6 ods.1, zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a príslušnými 
ustanoveniami zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
neskorších predpisov vydáva toto všeobecne záväzné nariadenie (ďalej 
len „nariadenie“):

§ 1
Základné ustanovenia

     (1) Obecné zastupiteľstvo v Podbieli podľa § 11 ods. 4, zákona č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, v nad-
väznosti na zákon č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
neskorších predpisov rozhodlo s účinnosťou od 1.1.2011 na obdobie 
kalendárneho roka, ktorý je zdaňovacím obdobím, o zavedení miestneho 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.
     (2) Miestny poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
sa platí za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, ktoré vznikli 
na území obce.
    (3) Evidenciu likvidácie komunálneho odpadu na území obce vedie 
Obecný úrad v Podbieli.

§ 2
Poplatník

     (1) Poplatníkom je fyzická osoba, ktorá má v obci trvalý pobyt alebo 
prechodný pobyt alebo ktorá je na území obce oprávnená užívať alebo 
užíva byt, nebytový priestor, pozemnú stavbu alebo jej časť, alebo objekt, 
ktorý nie je stavbou, alebo záhradu, vinicu, ovocný sad, trvalý trávny 
porast na iný účel ako na podnikanie, pozemok v zastavanom území 
obce okrem lesného pozemku a pozemku, ktorý je evidovaný v katastri 
nehnuteľností ako vodná plocha (ďalej len „nehnuteľnosť“).
     (2) Poplatníkom podľa tohto všeobecne záväzného nariadenia nie je 
fyzická osoba podnikateľ a právnická osoba. Tieto subjekty sú povinné 
zabezpečiť si likvidáciu odpadu zmluvne s príslušnou organizáciou zao-
berajúcou sa likvidáciou komunálneho odpadu a drobného stavebného 
odpadu.
     (3) Fyzická osoba – podnikateľ a právnické osoby, ktoré prevádzkujú 
svoju podnikateľskú činnosť na území obce Podbiel, sú povinné preuká-
zať zabezpečenie likvidácie odpadu v zmysle ods.2 predložením kópie 
zmluvy uzavretej s príslušnou organizáciou na Obecný úrad v Podbieli 
do 31.3. príslušného zdaňovacieho obdobia.

§ 3
Sadzba poplatku

     (1) Sadza poplatku za komunálne odpady sa na zdaňovacie obdobie 
stanovuje 0,018 eura za jeden liter, čo je:
           a) pre  fyzické osoby, ktoré majú  na území obce trvalý pobyt ale-          
               bo prechodný pobyt:
               1. 1-členná  a  2-členná  domácnosť  26 euro za odvoz  odpa-
                   du v intervale jedenkrát za 4 týždne na rok,
               2. 3-členná  a  viacčlenná domácnosť 52 euro za odvoz odpa-
                   du v intervale jedenkrát za dva týždne na rok,
          b) pre poplatníka – fyzickú  osobu, ktorý  je na území obce opráv-      
              nený užívať alebo užíva byt, nebytový  priestor, pozemnú  stav-
              bu  alebo  jej časť  alebo objekt, ktorý nie  je stavbou, alebo zá-      
              hradu, vinicu, ovocný sad, trvalý  trávny  porast na iný účel ako
              na podnikanie, pozemok v zastavanom  území obce okrem les-
              ného pozemku a pozemku, ktorý je evidovaný v katastri nehnu-
              teľností  ako vodná  plocha (ďalej len „nehnuteľnosť“) sa stano-
              vuje sadzba poplatku za komunálne odpady na 15 eur.
     (2) Ak  poplatníkom podľa ods.1 písm. a/ a b/ je tá  istá osoba, popla-
tok platí len jedenkrát.
     (3) Sadzba  poplatku  za drobné stavebné odpady je 0,05 eura za je-  
den kilogram.

pokračovanie na strane 3

§ 4
Splatnosť poplatku a spôsob platenia

       (1) Poplatok za komunálne odpady je splatný do 31. mája zdaňo-
vacieho obdobia. Splatnosť poplatku za drobný stavebný odpad je pri 
nahlásení jeho vzniku poplatníkom na obecnom úrade.
          (2) Poplatky podľa ods.1 sa platia v hotovosti do pokladne obecné-
ho úradu alebo bezhotovostne na účet obce vedený vo VÚB, a.s., číslo 
účtu 23723332/0200.
      (3) Ak obec poplatníkovi preukáže, že v priebehu zdaňovacieho 
obdobia mu bolo zabezpečené vyvezenie komunálneho odpadu vo frek-
vencii vyššej ako podľa § 3 ods.1, alebo v objeme vyššom ako jedna 
kuka nádoba, odvozy (alebo objem vyvezeného odpadu), ktoré pre-
siahli počet odvozov (alebo objem vyvezeného odpadu) započítaných 
do poplatku podľa § 3 ods.1 je poplatník povinný doplatiť najneskôr pri 
platení poplatku za nasledujúce zdaňovacie obdobie.
        (4) Na poplatky, ktoré poplatníci obce nezaplatia podľa ods.1 vydá 
obec rozhodnutie. 

§ 5
Odpustenie poplatku a zníženie poplatku

      (1) Obec odpustí poplatníkovi poplatok za komunálny odpad za 
obdobie, za ktoré hodnoverne preukáže, že sa dlhodobo na území obce 
nezdržiaval. Za dlhodobé zdržiavanie sa mimo územia obce sa rozu-
mie pre účely tohto nariadenia doba viac ako 6 mesiacov. To neplatí, ak 
nehnuteľnosť so súhlasom poplatníka užívala v tejto dobe iná osoba.
       (2) Poplatník si odpustenie poplatku za komunálny odpad podľa 
ods.1 uplatní podaním písomnej žiadosti na obecný úrad najneskôr do 
15. dňa nasledujúceho kalendárneho roka.
        (3) Hodnovernosť dlhodobého zdržiavania sa mimo územia obce 
Podbiel posudzuje a rozhoduje o jeho uznaní obecný  úrad.
       (4) Odpustenie poplatku sa nevzťahuje na poplatníka, ktorý platí 
poplatok podľa § 3 ods.1 písm.b/ tohto nariadenia.

§ 6
Nakladanie s komunálnym odpadom

       (1) Za nakladanie s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými 
odpadmi, ktoré vznikli na území obce, zodpovedá obec.
          (2) Občania obce sú povinní používať nádoby určené na zber komu-
nálneho odpadu a nádoby  určené na oddelené zhromažďovanie sepa-
rovaných zložiek odpadu. Tiež sú povinní postarať sa o to, aby odpady 
pred ich uložením do nádob boli náležite vytriedené a na odvoz riadne 
pripravené.
      (3) Každá domácnosť na území obce Podbiel je povinná vlastniť 
nádobu na komunálny odpad, ktorú si obstará na vlastné náklady. Pre 
zber komunálneho odpadu je určená 110 litrová kuka nádoba. Nádo-
ba musí byť označená súpisným číslom príslušného obytného domu a 
farebnou nálepkou, ktorú pridelí obecný úrad podľa frekvencie odvozu 
komunálneho odpadu – modrá nálepka odvoz jedenkrát za štyri týždne, 
žltá nálepka odvoz jedenkrát za dva týždne.
        (4) Zberné nádoby musia byť umiestnené na prístupných miestach 
pred obytnými domami. Nie je dovolené umiestňovať zberné nádoby na 
komunikáciách a chodníkoch.
      (5) Znečistenie okolia zberných nádob spôsobené ich vyprázdňo-
vaním odstránia pracovníci zodpovednej organizácie okamžite po ich 
vyprázdnení.
      (6) Vlastník kuka nádoby je zodpovedný za jej technický stav. V 
prípade poškodenia nádoby je povinný zabezpečiť vykonanie opravy ale-
bo zakúpenie novej nádoby. Inak vývoz komunálneho odpadu nebude 
vykonaný.
      (7) Oprávnenou organizáciou na odvoz a likvidáciu komunálneho 
odpadu sú Technické služby, a.s., Ružomberok.
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Všeobecne záväzné nariadenie Obce Podbiel
č. 3/2010 z dňa 19. novembra 2010

 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

§ 7
Nakladanie s drobným stavebným odpadom

     Ten, komu vznikne drobný stavebný odpad, je povinný túto sku-
točnosť oznámiť na obecnom úrade. Zodpovedný pracovník obecného 
úradu určí, kde, ten komu vznikol drobný stavebný odpad, tento usklad-
ní a určí podľa § 3 ods.3 tohto nariadenia výšku poplatku. Poplatok sa 
určí len vtedy, ak odvoz drobného stavebného odpadu zabezpečuje na 
svoje náklady obec.

§ 8
Separovaný zber

        (1) Separácia odpadov  je delenie odpadov podľa druhov alebo 
oddeľovanie  zložiek  odpadov,  ktoré  nemožno  následne  zaradiť ako 
samostatné druhy odpadov.
        (2) Povinnosťou držiteľa  odpadov je  zhromažďovať vytriedené 
odpady podľa druhov a zabezpečiť ich pred znehodnotením a odcu-
dzením.
        (3) Každý poplatník podľa § 2 ods.1 tohto nariadenia je povinný 
zapojiť  sa  do systému separovaného zberu zavedeného obcou a rea-
lizovaného prostredníctvom oprávneného vývozcu.
        (4) Okrem oprávneného vývozcu je komukoľvek inému zakázané 
odvážať, premiestňovať alebo vyprázdňovať zberné nádoby alebo s 
nimi inak manipulovať.
          (5) Zbernými nádobami na separovaný zber komunálneho odpadu 
pre domácnosti sú plastové vrecia, a to:
           a) zelené  na  sklo (biele a farebné fľaše,  poháre, okenné sklo,
               sklenené črepy a pod). Nepatrí  sem  porcelán, keramika, zr-
               kadlá, drôtené sklo.
          b) modré  na  plasty  (plastové fľaše a pod). Nepatria sem obaly
              z jogurtov, šampónov, pasty, olejov a igelitové fólie).
Zberné nádoby – plastové vrecia obdržia obyvatelia obce na obecnom 
úrade.
      (6) Zberné nádoby na separovaný zber na verejných priestran-
stvách sú veľkokapacitné kontajnery rozlíšené farebne – modré na 
papier, biele na kovové odpady, žlté na plasty, hnedé na tetra pack, 
zelené na sklo
        (7) Odvoz vyseparovaných zložiek odpadu bude priebežne ozna-
movaný obecným úradom vyhlásením v miestnom rozhlase a oznáme-
ním termínov na internetovej stránke obce.
         (8) Oprávnenou organizáciou na odvoz a likvidáciu separovaného 
komunálneho odpadu sú Technické služby, a.s., Ružomberok.

§ 9
Likvidácia tekutých odpadov

          (1) Tekuté odpady sú odpady z domácností, ktoré vznikajú na úze-
mí obce pri činnosti fyzických osôb a odpady podobného charakteru 
vznikajúce pri činnosti fyzických osôb - podnikateľov alebo právnických 
osôb.
        (2) Je zakázané vypúšťať tekuté odpady do pôdy, vodných tokov 
a zberačov povrchovej vody.
      (3) Osoby produkujúce tekutý odpad v častiach obce, v ktorých 
je vybudovaný kanalizačný zberač, sú povinné pripojiť svoje nehnu-
teľnosti na kanalizačný zberač najneskôr do 6 mesiacov od uvedenia 
príslušného kanalizačného zberača do činnosti.

pokračovanie zo strany 2       (4) Osoby produkujúce tekutý odpad v častiach obce, v ktorých 
nie je vybudovaný kanalizačný zberač alebo nie sú naň napojené, sú 
povinné zabezpečiť si likvidáciu odpadu podľa ods.1 prostredníctvom 
organizácie oprávnenej na likvidáciu takýchto odpadov.
       (5) Prevádzkovateľom kanalizácie a čistiarní odpadových vôd v obci 
Podbiel je Oravská vodárenská spoločnosť, a.s., Dolný Kubín.
     (6) Kanalizačná prípojka ako drobná stavba môže byť vybudovaná 
na základe žiadosti a po vydaní stanoviska Obce Podbiel v súlade so 
zákonom č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku 
v znení neskorších predpisov.
   (7) Napojenie kanalizačnej prípojky na hlavný zberač vykoná na 
základe žiadosti prevádzkovateľ kanalizácie a čističky odpadových vôd 
v Podbieli.

§ 10
Nakladanie s elektroodpadmi z domácností

     Zber elektroodpadu je na území obce Podbiel organizovaný opráv-
nenou osobou, o čom budú občania obce včas informovaný prostred-
níctvom miestneho rozhlasu.

§ 11
Biologicky rozložiteľný odpad

      (1) Povinnosťou všetkých pôvodcov biologicky rozložiteľného odpa-
du (odpady zo záhrad pri rodinných domoch, v záhradkárskych osa-
dách, odpady pri údržbe verejnej zelene, parkov a cintorínov) je pred-
nostne tento odpad kompostovať.
       (2) Obecný úrad zabezpečí u organizácie poverenej zberom najme-
nej dvakrát ročne v mesiacoch apríl - máj a september - október zber 
a prepravu odpadov za účelom ich zhodnotenia, prípadne uloženia na 
skládku. Pre tento účel obecný úrad dohodne spôsob zberu tohto odpa-
du, jeho prepravy, zneškodnenia a intervaly vývozu.

Spoločné a záverečné ustanovenie
§ 12

     (1) Kto vykoná likvidáciu odpadov v rozpore s  týmto všeobec-
nezáväzným nariadením obce, dopustí sa priestupku podľa zákona č. 
372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov.
       (2) Ak poruší  toto  nariadenie  alebo nesplní povinnosť z neho vy-
plývajúcu fyzická osoba – podnikateľ alebo právnická osoba, môže jej 
byť podľa § 13, zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov uložená obcou pokuta do výšky 6638,78 eur.

§ 13

     (1) Nadobudnutím účinnosti tohto nariadenia sa ruší Všeobecne 
záväzné nariadenie Obce Podbiel č. 3/2009 z dňa 11. decembra 2009  
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpa-
dy. 
      (2) Obecné zastupiteľstvo v Podbieli toto nariadenie schválilo uz-
nesením č. 7/2010, bod B/3 z dňa 19.11.2010. Účinnosť toto nariadenie 
nadobúda dňom 1. januára 2011.

V Podbieli,  22.11.2010                                     
                                                                  

                                                                                     JUDr. Jozef Domiňák
                                                                                                                starosta
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bol osobne  rád, keby sa nám podarilo aspoň 
čiastočne uskutočniť už pripravené projekty 
v podobe nového oplotenia okolo miestneho 
kostola a druhého chodníka okolo hlavnej 
cesty. Zároveň budeme hľadať finančnú pod-
poru na výstavbu odvodňovacieho kanála v 
Krivom kúte a podľa postupu vysporadúvania 
pozemkov Pod Pálenicou začneme s prípra-
vou projektovej dokumentácie na výstavbu 
inžinierskych sietí v tejto lokalite. Verím, že 
sa nám podarí dať do poriadku miestny potok. 
V každom prípade treba začať s výmenou o-
kien na budove materskej školy. Za všetkým 
sú ale peniaze a naše plány budeme musieť 
prispôsobovať aj ich  disponibilnému objemu.
 Chcem však aj poďakovať. Poďako-
vať všetkým doterajším poslancom obecného 
zastupiteľstva za dobrú spoluprácu v priebehu 
celého, práve končiaceho volebného obdobia. 
Som osobne presvedčený, že v obci sa urobil 
kus dobrej práce, čo je zásluhou aj všetkých 
poslancov. Prial by som si, aby sa nám aspoň 

tak darilo aj v nasledujúcom volebnom obdo-
bí. Poďakovanie vyslovujem riaditeľke základ-
nej školy, materskej školy, vedúcej zariadenia 
školského stravovania, všetkým pedagogic-
kým aj nepedagogickým pracovníkom školy, 
materskej školy, pracovníčkam školskej jedál-
ne. Všetky úlohy na týchto pracoviskách boli 
priebežne plnené veľmi zodpovedne, verím, 
že k spokojnosti občanov obce, a to bez toho, 
aby bola potrebná akákoľvek intervencia 
obecného úradu. Osobitne ďakujem pracov-
níčkam a pracovníkom obecného úradu. Moja 
spolupráca s nimi bola veľmi dobrá a vyslo-
vujem im aj touto cestou plnú spokojnosť. 
Zvlášť oceňujem ich postoj v období po voľ-
bách v roku 2006. Zmena vo funkcii starostu 
obce nemala žiaden vplyv na ich zodpovedné 
plnenie úloh. Ďakujem aj občanom, ktorí plnili 
úlohy v rámci aktivačných prác alebo drob-
ných obecných služieb. Ostalo za nimi kus 
poctivej práce, prospešnej pre všetkých obča-
nov obce. A samozrejme ďakujem aj všetkým 
občanom za porozumenie a podporu. Podpo-
ru nielen mne, ale aj poslancom, pracovníkom 

obecného úradu a všetkým zamestnancom 
obce. Osobitne chcem spomenúť pána Joze-
fa Krupu, Júliusa Olberta, Eugena Brunčáka, 
Jozefa Brunčáka, Milana Kovalčíka, Ľubomí-
ra Franka, Milana Krupu, Pavla Tmáka, Petra 
Plaváka, Jána Kovalčíka, PhDr. Jozefa Tur-
čáka, Júliusa Loffaja a členov jeho komisie, 
vedúcu Ženskej speváckej skupiny Senková 
Mgr. Hedvigu Mintálovú a všetky členky a 
člena skupiny, predsedkyňu MO SČK Draho-
míru Moresovú a členky organizácie. Ospra-
vedlňujem sa, ak som na niekoho zabudol. 
Veľmi si vážim a cením spoluprácu a podporu 
veľadôstojných pánov ThLic. Donáta Čarno-
gurského a Mgr. Jozefa Vaľka. Budem veľmi 
rád, ak naša spolupráca bude pokračovať v 
doterajšom duchu aj naďalej. 
 No a keďže sú pred nami najkraj-
šie sviatky roka i jeho koniec, chcem vám na 
záver tohto môjho príspevku všetkým popriať 
šťastné a veselé Vianoce, počas nich veľa 
príjemných chvíľ so svojimi najbližšími, do 
nového roka 2011 pevné zdravie, rodinné a 
osobné šťastie, pracovné a osobné úspechy 
a veľa splnených želaní a predsavzatí. 
 Ešte raz vám všetkým ďakujem za 
podporu.

                        JUDr. Jozef Domiňák, starosta

pokračovanie z úvodnej strany

	 Občanov časti obce Sihla už viac 
rokov trápi skutočnosť, že krížom cez ich sta-
vebné pozemky prechádzalo vzdušné vede-
nie vysokého napätia k transformátoru pri 
rodinnom dome Júliusa Turčáka. Dokon-
ca o tom spísali a doručili na obecný 
úrad v roku 2008 petíciu. V nej požado-
vali vykonať prekládku vedenia tak, aby 
toto neblokovalo dva stavebné pozemky 
a možnosť stavby hospodárskych budov 
pri už postavených rodinných domoch. 
Zaznamenal som, že obec o vykonanie 
týchto prác žiadala SSE, a.s., Žilina už 
v roku 2003. Nepodarilo sa. V roku 2008 
obec opätovne vstúpila do rokovania so 
Stredoslovenskou energetikou s cieľom 
splniť túto požiadavku občanov. Treba 
povedať, že v prvom počiatku sme na-
razili na novelizovaný zákon o energetike, 
ktorý jednoznačne stanovuje, že od roku 
2005 musí žiadateľ o prekládku energe-
tických zariadení zaplatiť všetky náklady 
spojené s vykonaním prác. Nedali sme 
sa však odradiť a trpezlivým prístupom 
pri spoločných rokovaniach sa podarilo 
dosiahnuť, že samotní energetici preja-
vili ústretový prístup. Našlo sa riešenie, 
ktorého výsledkom bolo, že sa urobí jed-
nak prekládka vedenia, nie však zmenou 
jeho trasy, ale zakopaním do zeme. A čo 
je najdôležitejšie – súčasne sa vybuduje 
aj nová trafostanica pri rieke Orava. Na 
základe týchto dohôd dala obec vyho-

Vážení občania!

Predsa sa to podarilo
toviť projektovú dokumentáciu a následne 
SSE zaradila stavbu do svojho investičné-
ho plánu s termínom výstavby jeseň 2009. 
Ani tu však nebol prekážkam koniec. Prišla 

finančná a hospodárska kríza, čo spôsobilo 
zmenu postoja energetikov k stavbám, ktoré 
boli povinní zo zákona financovať žiadate-
lia. Nastúpili nové rokovania, ktoré skončili v 
mesiaci júl 2010 stretnutím s podpredsedom 
predstavenstva SSE, a.s. . Tu sa nám podari-
lo predsa len vecnou argumentáciou dosiah-
nuť súhlas s realizovaním stavby. Obec však 

musela pristúpiť na kompromis, ktorým 
bola finančná spoluúčasť na stavbe vo 
výške 25 tisíc eur. Veci po tomto roko-
vaní nadobudli pomerne rýchly spád. 
Výsledkom je uvoľnenie pozemkov, 
nová kiosková trafostanica a zrušenie 
starej, ktorá tvorila prekážku na križo-
vatke a rušivo pôsobila v tomto pries-
tore a možnosť upraviť v budúcnosti 
prejazdnosť tejto križovatky. 
        Celková  investícia  stavby  do-
siahla sumu 85 tisíc eur, z ktorej obec 
uhradila čiastku 25 tisíc eur. Chcem v 
tejto súvislosti poďakovať za ústretový 
prístup všetkým dotknutým majiteľom 
pozemkov, najmä pánovi Ľubošovi Tur-
čákovi, na ktorých alebo v susedstve 
ktorých bola stavba čiastočne realizo-
vaná. Poďakovanie patrí aj poslancom 
obecného zastupiteľstva, ktorí prehod-
notili účel čerpania úveru. A to aj napriek 
negatívnemu ovplyvňovaniu niektorými 
občanmi. V pomerne krátkej dobe je to 
už tretia stavba, ktorú Stredoslovenská 
energetika v obci realizovala.

                                                                           
                        JUDr. Jozef Domiňák, starosta

																																																					
                                                                               

Toto je už dnes minulosť.                        Foto: JUDr. Jozef Domiňák
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Je za nami ďalší rok . . . 

	 Za	 predchádzajúce	 tri	 volebné	
roky sme v posledných vydaniach občasníka 
obecného úradu informovali občanov o tom, 
čo sa v priebehu roka podarilo obci urobiť. 
Nebude tomu inak ani v tomto roku. Nebude 
to ale odpočet volebného programu – na to je 
prineskoro, konečne to bolo urobené v rámci 
volebného programu na nasledujúce voleb-
né obdobie. Počul som názory, že to sú vždy 
samé chvály. Nie sú to chvály. Sú to konštato-
vania, ktoré sú okrem iného dobré na to, aby 
všetci občania vedeli, ako sa nakladalo v obci 
s verejnými prostriedkami, ale tiež na to, aby 
tí, ktorí si nič nevšimli vzali tieto informácie as-
poň na vedomie.
 Už som v predchádzajúcom vydaní 
občasníka informoval o tom, z akých dôvodov 
obec nečerpala (nemohla čerpať) prostriedky 
z eurofondov. Keďže sme však mali pripra-
vené projekty, vrátane vydaných stavebných 
povolení, považoval by som za chybu, aby sa 
veci nedoťahovali do konca. Koniec koncov, 
keďže spracovanie projektov obecné zastu-
piteľstvo schválilo, urobilo tak zrejme preto, 
lebo považovalo za potrebné a v záujme obce, 
aby sa veci realizovali. Práve z tohto dôvodu 
obecné zastupiteľstvo schválilo čerpanie úve-
ru z Dexia banky Slovensko vo výške 233 tisíc 
eur (7 miliónov Sk). Pre niektorých nespokoj-
ných občanov už len pripomeniem, že z tejto 
sumy sme použili 66.400,- eur (asi 2 milióny 
Sk) na splatenie úveru, ktorý sme zdedili z 
predchádzajúceho volebného obdobia. Urobili 
sme to preto, lebo Dexia banka ponúkla oveľa 
výhodnejší úrok na ďalšie splácanie starého, 
aj nového úveru – teda šetrili sme obecné 
prostriedky. V hodnote 140.200,- eur boli rea-
lizované nové akcie. Išlo o úpravu asfaltových 
povrchov pôvodných ciest na Zámostí, ktoré 
boli v dezolátnom stave, na predĺženie cesty 
s asfaltovým povrchov až k rodinnému domu 
pána Jána Joštiaka, na upravenie povrchov 
spevnených ciest v Krivom kúte, na predĺženie 
cesty	 s	 asfaltovým	 povrchom	 za	 kostolom	 i	
na položenie asfaltového koberca na ceste 
okolo starej materskej škôlky. Toto nás stálo 
115.200,- eur (3,5 milióna Sk). Ďalších 25 tisíc 
eur bola naša spoluúčasť na prekládke elek-
trického vedenia a vybudovaní novej trafosta-
nice v Sihle. Aj toto boli peniaze použité z úve-
ru. 26.500,- eur z úveru nebolo dočerpaných. 
Záver – „skutočne“ teda obec čerpala úver vo 
výške približne 140.200,- eur (4,3 milióna Sk). 
Posúďte sami, či úver bol čerpaný účelne.
 Pomerne značné problémy nám 
narobila kontrola Regionálneho úradu verej-
ného zdravotníctva na počiatku roka. Konšta-
tovala totiž, že bez radikálnych úprav zaria-
denia školského stravovania môže dôjsť k 
zastaveniu jeho prevádzky. Bola to daň za to, 
že v oblasti údržby a opráv objektov obec v 
predchádzajúcich obdobiach urobila len veľ-
mi, veľmi málo. Museli sme zrekonštruovať 
sociálne zariadenia v kuchyni, vydláždiť sklad 
potravín, vymeniť všetky okná a dvere za plas-
tové, bolo zakúpené niektoré nové vybavenie. 
Vo výdajni stravy sme museli obnoviť obklad 
stien, vymeniť svietidlá, v celom objekte na-
maľovať všetky dvere a niektoré priestory, 

zrušiť niektoré nefunkčné zariadenia a niek-
toré priestory aj stavebne upraviť. Dokonca 
sa ukázalo ako nevyhnutné už v tomto roku 
pristúpiť k výmene strechy na kuchyni. Všetky 
práce boli financované z rozpočtu obce.
 Ako si už iste všetci občania všimli, 
obec má problémy s udržaním vody v miest-
nom potoku. Už sme o tom písali v pred-
chádzajúcich vydaniach obecných novín. 
V tomto roku sme sa podujali na kroky, kto-
ré by zabezpečili, aby voda v potoku tiekla 
trvale. V prvom rade bolo potrebné navoziť 
hrubý kameň na upravenie brehov Studené-
ho	 potoka	 v	 priestoroch	 ústia	 do	 miestneho	
potoka. Povodie Váhu zas svojimi prostried-
kami vykonalo úpravu brehov. Teraz je na 
rade pokus o zdvihnutie koryta rieky. Obec 
už vykonala návoz kamenia, na rade je opäť 
Povodie Váhu, ktoré prisľúbilo vykonať svo-
jimi silami potrebné práce. Aby sa zabránilo 
vyplavovaniu potoka pri vyššie úrovni hladiny 
v budúcnosti, obec opravila a sfunkčnila sta-
vadlo na ústí do potoka. Uvedené opatrenia 
nemali žiadny nárok na finančné prostriedky 
zo strany obce. Preto na tomto mieste chcem 
vysloviť poďakovanie pánu Jozefovi Krupovi, 
ktorý na svoje náklady poskytol kameň aj jeho 
dopravu na miesto, vrátane úpravy prístupu k 
rieke.
 V rámci údržby a opráv bolo zakúpe-
né	niektoré	 interiérové	vybavenie	pre	mater-
skú školu, základnú školy aj školský klub detí 
(stoly, stoličky, koberce, lehátka, bojler), uro-
bené nové rozvody elektriky, opravy dlažby a 
pod. V časti Zámostie sme vyčistili kanál popri 
železnici. Vyčistil sa cintorín, vybudovalo sa 
tu provizórne kompostovisko. Na Bobrovej rali 
sme osadili novú vahadlovú studňu, osadili 
sme aj kamene s informačnými tabuľkami pre 
turistov. V spolupráci so Správou ciest ŽSK 
sme	opravili	niektoré	úseky	brehov	potoka	v	
obci, prevádzkovateľovi televízneho signálu 
vysielaného z Nižnej sme pomohli s posta-
vením stožiara na Horečervení. Vyčistili sme 
okolie starej materskej škôlky aj objekt Fran-
tiškovej huty. Ozvučili sme miestnym rozhla-
som Krivý kút.
 Začali sme s vysporadúvaním 
pozemkov pod miestne komunikácie Pod 
Pálenicou, aj sme vyplatili prvých viac ako 
100 vlastníkov, ktorí obci predali pozemky. 
Po predbežnom prerokovaní s občanmi sme 
zadali vypracovanie projektu odvodnenia čas-
ti Zámostia – Krivého kúta. Pokročili sme vo 
vyporadúvaní pozemkov v Krivom kúte, kde 
v podstate všetci stavebníci už majú vyspo-
riadané pozemky a nič nebráni vydaniu sta-
vebného	 povolenia	 a	 realizovaniu	 výstavby	
rodinných domov. Keď čítate tieto riadky je 
už možno skutočnosťou, že Františkova huta 
je vo vlastníctve obce. Prikročili sme k tomu-
to opatreniu preto, lebo na obci sme prijímali 
sťažnosti návštevníkov obce a jej okolia, že 
huta je, pokiaľ sa týka poriadku, v dezolátnom 
stave. Veríme, že ako vlastníkovi sa obci bude 
dať zodpovednejšie dbať o túto pamiatku, kto-
rou je obec známa.
 V neposlednom rade musím spo-
menúť, že obecný úrad sa stal objektom krá-

deže vlámaním, preto sme prikročili k vybudo-
vaniu zabezpečovacieho zariadenia, aby sme 
predišli takýmto prípadom v budúcnosti.
 Podarilo sa nám realizovať všetky 
plánované kultúrne a športové podujatia a 
splniť všetky záväzky voči občanom, najmä v 
sociálnej oblasti, aj podporiť činnosť organizá-
cií v oblasti kultúry a športu.
 Či môžeme byť spokojní – ťažko 
povedať. Za problém obce považujem mož-
nosť čerpania eurofondov. Nádej je tu však 
stále, obec podnikne všetky potrebné kro-
ky, aby sme túto možnosť využili. Aj napriek 
tomu, že aj v tomto roku boli obci, tak ako 
konečne každej, krátené príjmy z podielových 
daní, vytvorili sme si rezervu na budúci rok, 
ktorá bude približne vo výške 66.000,- eur (2 
milióny Sk).
 Chcem na záver osobne srdečne 
poďakovať za spoluprácu poslancom obec-
ného zastupiteľstva, predsedom a členom 
komisií obecného zastupiteľstva, všetkým 
zamestnancom obce, vrátane občanov zara-
dených na aktivačných prácach alebo drob-
ných obecných službách, aj všetkým obča-
nom, ktorí pochopili, že bez ich aktívnej účasti 
na živote obce by to nešlo, a v tomto roku by 
sme nedosiahli to, čo bolo vyššie uvedené.
																																																																					
																														JUDr. Jozef Domiňák, starosta	

Pred časom sme občanov informovali o 
tom, že Oravská vodárenská spoločnosť 
(OVS) pripravuje po dohode s obcami 
Studenej doliny (Podbiel, O.B.Potok, 
Habovka a Zuberec) projekt na odvede-
nie splaškovej kanalizácie z týchto obcí 
do čistiarne odpadových vôd (ČOV) v 
Nižnej. Táto je v súčasnej dobe vyťažená 
asi na 45%. Okrem iného je to aj reak-
cia OVS na petíciu občanov našej obce, 
ktorí ju podali z dôvodu neúnosného 
zápachu, ktorý spôsobuje naša ČOV 
pod cintorínom. Obecné zastupiteľstvo 
prijalo k zamýšľanej stavbe kladné a 
odporúčajúce uznesenia. V súčasnosti 
je stav taký, že OVS podala stavebné-
mu úradu žiadosť o vydanie rozhodnutia 
o umiestnení stavby. Vodári z Dolného 
Kubína zaradili stavbu do svojho inves-
tičného plánu na rok 2011 s plánovaným 
začiatkom výstavby v mesiaci jún 2011. 
Súčasťou stavby bude aj doprojektova-
nie hlavného kanalizačného zberača od 
dvora PPD Orava v Podbieli a jeho pri-
pojenie k stávajúcemu potrubiu v obci. 
Treba veriť, že tento zámer OVS nenar-
ušia žiadne nepredvídané skutočnosti a 
stavbu sa podarí realizovať. Obec by tým 
podstatným spôsobom získala na ochra-
ne svojho životného prostredia.
																																																														
																							JUDr. Jozef Domiňák, starosta	

Stavať sa bude
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	 Ľudovít Šefčík základné 
vzdelanie získal v malotriedke v 
rodnom Podbieli. Bol nadaný žiak 
a v hĺbke duše sa rozhodoval pre 
kňazské alebo učiteľské povola-
nie.  Preto jeho štúdium pokračo-
valo  na  Československom  štát-
nom reálnom gymnáziu Dr. Vavra 
Šrobára v Levoči. Po úspešnom 
ukončení stredoškolského štúdia 
vstúpil do seminára Otca biskupa 
Jána Vojtaššáka v Spišskej Kapi-
tule. Pod vnímavým dohľadom 
vyučujúcich rástol nový služobník 
Cirkvi svätej. Jeho kroky viedol i 
oravský rodák profesor František 
Skyčák mladší. Tento filozof, pub-
licista a rektor spišského seminára 
patril k najplodnejším katolíckym 
publicistom svojej doby. Narodil 
sa v Kline pri Námestove, v rodi-
ne riaditeľa námestovskej banky 
a uhorského poslanca Františka 
Skyčáka staršieho. 
 Písal filozofické úvahy, 
nábožensky motivované didaktic-
ké poviedky a recenzie, filozofic-
ké, pedagogické, psychologické 
a náboženské práce. Prispieval 
do periodík Kultúra, Svorad, Slo-
vá, Svetlo, Obroda, Slovenské 
pohľady, Rozvoj, Verbum, Pero a 
Slovo. Redigoval aj časopis Svä-
tá rodina. Pilný študent diakon 
Ľudovít Šefčík dosiahol svoj cieľ. 
Naplnil aj sen svojej matky Júlie, 
ktorá pochádzala zo starodávne-

ho podbielanského rodu 
Furjakovcov. Dňa 29. júna 
1938 bol v Spišskej Kapitu-
le Otcom biskupom Jánom 
Vojtaššákom vysvätený za 
kňaza. Radovali sa aj ve-
riaci v rodnom Podbieli, 
keď mladý novokňaz obe-
toval Všemohúcemu svoju 
prvú svätú omšu dňa 3. júla 
1938 za hojnej účasti spo-
luobčanov i veriacich zo 
susedných obcí.
 Po ukončení štúdií a 
vysvätení za kňaza sa stal 
kaplánom dolnokubínskeho 
farára vdp. Jozefa Maxiána, 
ktorý túto farnosť spravoval 
v rokoch 1925 – 1938. Dol-

nokubínsky farský kostol bol od 
základu prebudovaný koncom 19. 
storočia. Pri posviacke 2. augusta 
1887 do mramorovej tabule ve-
riaci dali vyryť tieto slová: „Mno-
ho búrlivo ničiacich stáročí prešlo 
nad tebou, stánok Boží. Otriasol 
sa tvoj svätý prah. Ale viera, nádej 
a láska nevymreli z našich sŕdc. A 
tvoje rozpadávajúce sa telo vzišlo 
z tvojho prachu. Svätá viera, svä-
tá vôľa dali ste nový život tomuto 
telu. Ak znova príde veľký cieľ, 
buďte znova jednotní“. Tieto slová 

majú veľkú hĺbku, najmä v meste 
viacerých konfesií, kde katolícke 
náboženstvo je v menšine. Veď 
sotva katolícka farnosť zapustila 

korene, už sa prihnala od západu 
divá riava náboženských novôt a 
tak pridusila život a zmenila tvár-
nosť farnosti na nepoznanie. Tieto 
slová sa nachádzajú v Pamätnici 
rímskokatolíc-
keho kostola v 
Dolnom Kubí-
ne. Z kvitnúcej 
farnosti zosta-
li len trosky. 
Veľa by vedeli 
rozprávať naše 
farské archí-
vy, domáce 
kroniky o krvi, 
vyliatej v mene 
„evanjeliové-
ho“ Krista a 
v mene „ná-
b o ž e n s k e j 
očisty“, o akú usilovali reformá-
tori 16. storočia. Obrat nastal v 
roku 1672, keď sa vrátil kostol 
do rúk pôvodných majiteľov. Rad 
duchovných počnúc vdp. Marti-
nom Pongraczom až po veľké-
ho kňaza z oravského ľudu vdp. 
Jozefa Kohúta, rodoľuba a literár-
neho historika, bol naplnený túž-
bou pozdvihnúť svojich oravských 
rodákov nábožensky, národne i 
sociálne. Do tohto veľmi citlivého 

prostredia Otec biskup Ján 
Vojtaššák dňa 30. decemb-
ra 1938 poslal mladého 
veľmi aktívneho kňaza 
Msgr. Viktora Trstenského. 
On dolnokubínsku farnosť 
spravoval v rokoch 1939 
– 1948, kedy bol uväzne-
ný a odvlečený do pracov-
ného tábora. Mladý kňaz 
Msgr. Viktor Trstenský spo-
lu so svojimi kaplánmi vdp. 
Ľudovítom Šefčíkom, Joze-
fom Vrbovským, Adolfom 
Wágnerom, Albínom Ivá-
kom a katechétom Jánom 
Markom pokračoval v práci 
svojich predchodcov. Spolu 
sa pustili do ďalších sta-

vebných úprav kostola. V meste 
založili tzv. Katolícky kruh, kto-
rého činnosť sa zameriavala na 
kultúrnu a umeleckú oblasť. Diva-

delný súbor nacvičil a predviedol 
viac ako 40 divadelných hier. Táto 
oblasť bola blízka z rodnej obce 
práve mladému kaplánovi vdp. 
Ľudovítovi Šefčíkovi.

	

Po pričlenení historických orav-
ských obcí Čiernej Oravy späť k 
Slovensku bolo potrebné vyslať 
slovenských kňazov na toto 
územie. Vo farnosti Podvilk si 
ešte starší veriaci pamätali 37 
ročné pôsobenie významného 
podbielanského rodáka dekana 
Jána Schellinga. Otec biskup 
Ján Vojtaššák pridelil za kaplána 
na farský úrad v Zubrici mladého 
kňaza, rodáka z Podbiela vdp. 
Edmunda Bárdoša, konvertitu zo 
židovstva. Novým kaplánom vo 
farnosti svätého Jakuba Apoštola 
v Pekelníku sa stal jeho priateľ 
z rodnej obce vdp. Ľudovít Šef-
čík.  Pre mladého kňaza to bola 
významná zmena. Jeho príchod 
z konfesionálne rozdeleného pro-
stredia a kultúrne vyspelého Dol-
ného Kubína do veľkej goralskej, 
katolíckej obce na hraniciach 
novej republiky, ho nevyviedla z 
miery. Učarovali mu prostí, dob-
rosrdeční ľudia, ich krásne kroje, 
ľudové piesne, liturgický spev a 
vrúcna viera. Staršia generácia 
sa tešila príchodu slovenských 
kňazov. Veľa práce však bolo 
potrebné venovať mládeži, ktorá 
už pochytila výchovu poľského 
prostredia. Mladého kňaza však 

     Vdp. Ľudovít Šefčík (1914 – 1977), rímskokatolícky kňaz, milovník 
duchovného a liturgického spevu a umeleckých hodnôt, veľký

 priaznivec športu, najmä futbalu.   

Významní podbielanskí rodáci

							    Ľudovít Šefčík, narodený 21. novembra 1914 v oravskej obci Podbiel v rodine roľníka Štefana Šefčíka a 
Júlie, rodenej Furjakovej. Vyrastal v drevenici, ktorá stála pred rodinným domom rodiny Šefčík na Uličke. Bol 
najstarším zo súrodencov. Mladší brat Štefan Šefčík sa narodil 24. januára 1918, zomrel v Bratislave. Mladšia 
sestra Žofia Krafská, rodená Šefčíkova sa narodila 14. marca 1920, zomrela v Ružomberku. Najmladší brat Jozef 
Šefčík sa narodil 9. apríla 1924, zomrel v rodnom Podbieli.

Vdp. Ľudovít Šefčík 
(1914 - 1977)

pokračovanie na strane  7
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s mládežou spájali spoločné záuj-
my ako šport, najmä futbal, ale aj 
umelecká a kultúrna činnosť. V 
tomto období nastala aj modernizá-
cia horského poľnohospodárstva, 
ktoré nová republika v značnej 
miere podporovala. Boli to však 
ťažké vojnové časy. Kňazi ťažko 
skúšanému ľudu pomáhali znášať 
príkoria vojnového obdobia, najmä 
prechodu frontovej línie. Po ukon-
čení vojny sa opäť časť oravských 
a spišských obcí navrátili k Poľskej 
republike.
 Vdp. Ľudovít Šefčík 
nastúpil za kaplána do liptov-
skej obce Likavka. V tom čase 
správcom farnosti bol vdp. Jozef 
Ďaďo, rodák z Dolnej Lehoty. 
Pán farár bol zároveň redaktorom 
a vydavateľom v tlačiarni Lev v 
Ružomberku. Veľmi mu záležalo 
na duchovnom a intelektuálnom 
raste veriacich. Mal dar rozpoznať 
schopnosti a talenty mladých ľudí. 
Nejedného rodiča presvedčil, aby 
svoje dieťa dal študovať. Niektoré 
aj sám podporoval. Jeho citlivému 
prístupu vďačí za svoje povolanie 
veľa rehoľných duchovných povo-
laní. Na nedeľných popoludňajších 
pobožnostiach učil spevy. Neskôr 
učením kancionálových spevov 
poveril nadaného mladého študen-
ta z obce Kornela Brtku, ktorý sa 

tiež neskôr stal kňazom. Po smrti 
pána farára Ďaďa v roku 1948 sa 
správcom farnosti stal vdp. Ľudovít 
Šefčík. Začalo jeho 28 ročné pas-
toračné obdobie, kedy spravoval 
veriaci ľud v Likavke v čase, keď 
vo farnosti žilo viac ako 5000 oby-

vateľov. Dominantou významnej 
d o l n o l i p t o vsk e j 
obce sú zrúcaniny 
hradu Likava, ktorý 
patril do polovice 
15. storočia uhor-
ským kráľom. Plnil 
najmä vojenskú 
a strážnu funkciu 
nad obchodnou 
cestou do Poľska, 
ktorá viedla cez 
Oravu a bol aj síd-
lom kráľovských 
majetkov v západ-
nom Liptove. Pán 
farár Šefčík sa stal 

súčasťou života farnosti Likavka. 
Svojou prácou sa navždy zapísal 
do povedomia tak, ako starobylý 
hrad. V roku 1974 prišiel za kap-
lána vdp. Peter Fidermák. Svojim 
mladíckym nadšením a najmä 
športovými a pastoračnými akti-

vitami si získal srdcia farníkov. 
Nezabudnuteľným v srdciach 
veriacich zostal jeho synovský a 
úctivý vzťah k svojmu principá-
lovi a farárovi Ľudovítovi Šefčí-
kovi, ktorý mu tento vzťah opä-
toval dôverou a láskou. Neskôr 
Peter Fidermák pôsobil ako ria-
diteľ katolíckej charity pre misij-
né územia v Rusku. V roku 1976 
pán farár uvoľnil úrad správcu 
farnosti svojmu ďalšiemu kaplá-
novi vdp. Imrichovi Zahuranco-

vi. Krátko na to sa ten stal aj deka-

Významní podbielanskí rodáci

nom liptovského dekanátu. Známy 
je aj z práce v Diecéznej liturgickej 
komisii a práce v inštitúciách Spol-
ku svätého Vojtecha. Vdp. Imrich 
Zahuranec prednášal aj liturgiku 
na Teologickom inštitúte Cyrilo-
metodskej bohosloveckej fakulty 
Univerzity Komenského v Spišskej 
Kapitule. 
 Pán farár Ľudovít Šefčík 
svoj záujem o dôstojné liturgické 
slávenie, duchovné a liturgické 
spevy  vštepil  aj do svojich nasle-
dovníkov. Zomrel 1. septemb-
ra 1977. Svojou prácou vo vini-
ci Pánovej naplnil znenie Žalmu 
110,4: „Ty si kňaz naveky podľa 
radu Melchizedechovho“.   
                                   
                                     Text a foto  JTP

Výzva
	 Prišla zima. A s ňou hneď aj  hromady 
snehu. Podľa zaužívaných zvyklostí by sa žiada-
lo teraz napísať, že sme na zimu pripravení. Ako 
cestári. Napriek tomu sa stane, že nie vždy sú 
občania spokojní s odpratávaním snehu. Nájdu 
sa vždy aj subjektívne príčiny, no treba sa na 
situáciu pozrieť z objektívneho hľadiska. Nedá 
sa sneh odpratať z celej dediny naraz. Postup je 
jednoznačný – začína sa tam, kde sa očakáva 
najväčší pohyb osôb. To je vždy v strede obce. 
Na konci ostávajú ulice, kde je najviac prekážok 
– odstavených motorových vozidiel na ceste. 
Najčastejšie ide o ulicu medzi radovkami. Pri-
tom každý má miesto pred garážou, kde sa dá 
odstaviť motorové vozidlo. Spokojnosti s kvalitou 
odpratávania snehu nepomôže ani to, keď sa 
sneh z chodníka nahádže naspäť na cestu. Pri-
púšťame, že sa niekedy pozabudne na niektorú 
bočnú cestu. To však nie je úmysel. Najčastejšie 
je to dôsledok snahy čím najrýchlejšie pobehať 
pluhom všade. Vyčistiť od snehu chodník je však 
povinnosťou vlastníka nehnuteľnosti, pred ktorou 
chodník vedie. Preto chceme občanov vyzvať k 
potrebnej súčinnosti. Prinajmenšom nevytvára-
jme prekážky tomu, aby sa táto činnosť dala uro-
biť čo najlepšie. Nenechávajte preto odstavené 
vaše vozidlá na ceste, keď sneží.
Ďakujeme za pochopenie.
                                                                                       OcÚ

1

2 Ján Murina Kresťanskodemokratické hnutie 114

Číslo kandidáta 
na hlasovacom 

lístku
Meno a priezvisko

Politická strana, plitické hnutie alebo 
koalícia, ktorá kandidáta navrhla alebo 

nezávislý kandidát

Počet platných 
hlasov 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov na funkciu 
starostu obce - podľa poradia na hlasovacom lístku:

JUDr. Jozef Domiňák SMER - Sociálna demokracia 512

1

2

3

4

5

6

7

SMER - Sociálna demokracia 230

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov obecného zastupiteľstva  v poradí 
podľa počtu získaných hlasov:

Dušan Dvorský Kresťanskodemokratické hnutie 264

Rudolf Veselý SMER - Sociálna demokracia 223

Ľubomír Franko SMER - Sociálna demokracia 248

Slávomír Korčuška

Ing. Iveta Kanderková Nezávislý kandidát 392

Pavol Loffaj Slovenská národná strana 298

Politická strana, plitické hnutie alebo 
koalícia, ktorá kandidáta navrhla alebo 

nezávislý kandidát
Por. č. Meno a priezvisko 

kandidáta 
Počet platných 

hlasov 

Bc. Pavol Kudzbel Nezávislý kandidát 404

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

Náhradníci - kandidáti, ktorí neboli zvolení za poslancov obecného zastupiteľstva  v 
poradí podľa počtu získaných hlasov:

Počet platných 
hlasov 

Jarmila Vrláková SMER - Sociálna demokracia 59

Ľudovít Krúpa Slovenská národná strana 48

Marek Pakos

Silvia Matúšová Ľudová strana - hnutie za demokratické Slovensko 27

Nová demokracia 45

Július Cibulák Slovenská národná strana 61

Branislav Kocoň Nová demokracia 64

Pavol Maras Nová demokracia 63

Ján Matlák Ľudová strana - hnutie za demokratické Slovensko 76

Ladislav Sitek Nová demokracia 75

Viera Adamcová Slovenská národná strana 82

Radoslav Čuporák Nová demokracia 81

Marek Krška Nová demokracia 101

Pavol Šimko Slovenská národná strana 83

Adam Mikulášik Kresťanskodemokratické hnutie 160

Jozef Krupa SMER - Sociálna demokracia 136

Peter Kontra Slovenská národná strana 179

Rastislav Malatinka Nezávislý kandidát 177

Por. 
č.

Ján Poštek SMER - Sociálna demokracia 198

MUDr. Janka Slamková Kresťanskodemokratické hnutie 182

Meno a priezvisko 
kandidáta 

Politická strana, plitické hnutie alebo koalícia, ktorá 
kandidáta navrhla alebo nezávislý kandidát
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	 Ping-pongový	odbor	 je	veľmi	dobre	podporovaný	a	má	veľký	
káder	dobrých	hráčov.	Je	potešiteľné,	že	toto	môžem	hovoriť	aj	o	ženách.	
Hodno	vyzdvihnúť	hlavne	týchto:	Sitek,	Kubínec,	Krafský	Ondrej,	Potoc-
ká,	Šutková.	
	 Futbalový	odbor:	Sokol	Podbiel	sa	po	dramatických	bojoch	s	
Lokomotívou	Trstená	stal	majstrom	okresu.	Mužstvo,	ktoré	dosiahlo	ten-
to	úspech	je	mladé	a	technicky	vyspelé	a	má	aj	zdravé	pružné	vedenie.	
Do	bojov	o	účasť	v	 krajskej	 súťaži	Žilinského	kraja	 ide	s	optimizmom.	
Prvý	zápas	o	postup	do	krajskej	súťaže	sa	odohral	18.novembra	1953,	
kedy	naši	futbalisti	nastúpili	proti	Tvrdošínu.	Sokol JRD Podbiel - Tatran 
Tvrdošín 3:2 (0:0).	Hralo	sa	na	rozmoknutom	teréne,	ktorému	môže	Tvr-
došín	ďakovať,	že	neodišiel	s	katastrofálnou	prehrou.
	 Naši	 futbalisti	 odohrali	 ešte	 priateľský	 zápas	 v	 Nižnej,	 kde	
vyhrali	 vysoko	 7:0	 (3:0).	 Góly:	 Kontra	 3,	 Škovránek	 2,	 Šefčík	 a	 Kraf-
ský.	Po	futbalovom	zápase	si	zmerali	sily	a	stolní	tenisti.	Zápas	vyhralo	
družstvo	Podbiela	7:4

	 Naše	 volejbalistky	 bojujú	 v	 sobotu	 a	 v	 nedeľu	 t.j.	 10.-	
11.novembra	1953	v	Bratislave	na	Tehelnom	poli	o	účasť	na	majstrov-
stvá	republiky.	Hrajú	v	skupine	s:	Iskra	L.	Mikuláš,	Dynamo	B.	Bystrica,	
Slávia	Medík	a	Slavoj	VP.	Hrá	sa	systémom	každý	s	každým	a	prvé	dve	
družstvá	postupujú	na	majstrovstvá	republiky.

 Leto v roku 1953

	 Keď	Oravská	priehrada	začala	vplývať	na	stav	vody	rieky	Ora-

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1953)

pokračovanie na strane 11

Mužstvo Sokol Podbiel vo väčšine zápasov v roku 1953.
Stojaci od ľava: Bača V. Schelling, Kontra B., Michalec A., Kudyn a Kokles
Sediaci: Bača T., Sitek, Michalec J., Šefčík a Nábočík

Volejbalistky Sokol Podbiel na železnižnej stanici pred odchodom k zápasu.
Stojace od ľava: Kanderková, Ludvík, Krafská, Kronerová 
Kľačiace: Potocká, Šuteková, Klimčíková

va,	 kúpalisko	 sa	 presťahovalo	 do	 „Sihly“.	 Vždy	 keď	 „zastavili“	 vodu,	 v	
rieke	nebolo	vody,	iba	tak	po	kolená.	

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

	 Naša	mládež	začala	pestovať	vo	zvýšenej	miere	nie	len	futbal,	
volejbal	a	ping-pong,	resp.	lyžovanie	v	zime,	ale	aj	atletiku.	Bohaté	bolo	
leto	v	r.	1953.

Keď slnko „pražilo“, najlepšie bolo vo vode

Športovci Sokol Podbiel na oslavách 1. mája 1953 v okresnom meste Trstená.
Vlajkonoš: Dynko
Ďalej dorastenec futb. oddielu Švába, nasledujú volejbalistky a futbalisti

Dobre je v lete na horúcom slnku! Mládež pri plnení podmienok TOZ.
Stojaci od ľava: Kontra, Nábočík, Michalec, Bača V., Serek, Michalec, Líška, 
Beňušík
Ležiaci: Sitek, Švába, Lukačík, Franko a Michalec
Kľačiaci: Kvašňák Vilo
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	 Obec	Podbiel,	v	súlade	s	ustanovením	§	6	ods.1	záko-
na č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších pred-
pisov (ďalej len „zákon“) a príslušnými ustanoveniami zákona 
č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení neskor-
ších predpisov (ďalej len „zákon č. 582/2004 Z.z.“) vydáva toto 
všeobecne záväzné nariadenie (ďalej len „nariadenie“).

§ 1
Úvodné ustanovenia

 (1) Obecné zastupiteľstvo v Podbieli podľa § 11 ods. 
4 písm. d/ zákona a podľa príslušných ustanovení zákona č. 
582/2004 Z.z. zavádza s účinnosťou od 1.1.2009 daň z nehnu-
teľností na území obce Podbiel na kalendárny rok, ktorý je zda-
ňovacím obdobím.

              (1) Daň z nehnuteľností zahŕňa:
                   a) daň z pozemkov,
                   b) daň zo stavieb,
                   c) daň z bytov  a z nebytových priestorov v bytovom
																							dome.

 (3) Základné ustanovenia o zdaňovaní pozemkov, sta-
vieb a bytov upravuje zákon č. 582/2004 Z.z.

Čl. 1
Daň z pozemkov

§ 2
Základ dane

 (1) Základom dane z pozemkov pre ornú pôdu, chmeľ-
nice, vinice, ovocné sady a trvalé trávnaté porasty je hodnota 
pozemku bez porastov určená vynásobením výmery pozemkov 
v m2 a hodnoty pozemku za 1 m2 uvedenej v prílohe č. 1 zákona 
č. 582/2004 Z.z.

 (2) Hodnota ornej pôdy, chmeľníc, viníc a ovocných 
sadov je pre územie obce Podbiel určená v prílohe č. 1 zákona 
č. 582/2004 Z.z. vo výške 0,1848 euro/m2 a hodnota trvalých 
trávnatých porastov je určená vo výške 0,0212 euro/m2.

 (3) Základom dane zo záhrad, zastavaných plôch a 
nádvorí, stavebných pozemkov a ostatných plôch je hodnota 
pozemku určená vynásobením výmery pozemkov v m2 a hodno-
ty pozemku za 1 m2 uvedenej v prílohe č. 2 zákona č. 582/2004 
Z.z.
 (4) Hodnota pozemku za 1 m2 na území obce Podbiel je 
prílohou č. 2 zákona č. 582/2004 Z.z. určená u záhrad, zastava-
ných plôch a nádvorí a u ostatných plôch vo výške 1,85 euro/m2, 
u stavebných pozemkov vo výške 18,58 euro/m2.

 (5) Základom dane z lesných pozemkov, na ktorých sú pokračovanie na strane 10

hospodárske lesy, rybníkov s chovom rýb a z ostatných hospo-
dársky využívaných vodných plôch je hodnota pozemku určená 
vynásobením výmery pozemkov v m2 a hodnoty pozemku za 1 
m2 podľa platných predpisov o stanovení všeobecnej hodnoty 
majetku (napr. znalecký posudok).

§ 3
Sadzba dane

 Ročná sadzba dane z pozemkov za zdaňovacie obdo-
bie sa určuje v obci Podbiel na:
              a) 0,65%  zo  základu dane  pre  ornú pôdu, trvalé tráv-
                  naté  porasty, lesné  pozemky, na  ktorých sú hospo-
                  dárske lesy, rybníky s chovom  rýb a za ostatné hos-
                  podársky využívané vodné  plochy, ďalej za zastava-
                  né plochy a nádvoria a ostatné plochy,
              b) 0,45% zo základu dane pre  záhrady a stavebné po-
                  zemky.

§ 4
Výpočet dane z pozemkov

 Daň z pozemkov sa vypočíta ako súčin základu dane 
podľa § 2 a ročnej sadzby dane z pozemkov podľa § 3.

Čl. 2
Daň zo stavieb

§ 5
Základ dane

 Základom dane zo stavieb je výmera zastavanej plochy 
v m2. Zastavanou plochou sa rozumie pôdorys stavby na úrovni 
najrozsiahlejšej nadzemnej časti stavby, pričom sa do zastava-
nej plochy nezapočítava prečnievajúca časť strešnej konštrukcie 
stavby.

§ 6
Sadzba dane

 (1) Ročná sadza dane zo stavieb  za zdaňovacie obdo-
bie sa určuje v obci Podbiel takto:
               a) za stavby na  bývanie  a drobné  stavby, ktoré  majú
                   doplnkov funkciu pre hlavnú stavbu 0,07 euro/m2,
               b) za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky,
                   stavby pre  vodné  hospodárstvo,  stavby využívané
                   na  skladovanie  vlastnej pôdohospodárskej produk-
                   cie  vrátane  stavieb  na  vlastnú administratívu 0,09
                   euro/m2,
               c) za   stavby  rekreačných  a  záhradkárskych  chát  a 
                   domčekov na individuálnu rekreáciu 0,23 euro/m2,
               d) za samostatne stojace  garáže a samostatné stavby
                   hromadných garáží  a stavby určené alebo používa-

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Podbiel 
č.  6/2008 z 12. decembra 2008

o dani z nehnuteľností a o podmienkach určovania a vyberania dane z nehnuteľností 
na území obce Podbiel
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                 né  na  tieto  účely  postavené  mimo  bytových domov 
               0,27 euro/m2,
           e)  za  priemyselné   stavby,  stavby  slúžiace  energetike, 
               stavby  slúžiace   stavebníctvu,  stavby  využívané  na
               skladovanie   vlastnej  produkcie  vrátane   stavieb  na 
               vlastnú administratívu 0,33 euro/m2,
            f)  za  stavby na ostatné podnikanie  a na  zárobkovú čin-
               nosť, skladovanie  a  administratívu  súvisiacu  s ostat-
               ným  podnikaním   a   so  zárobkovou  činnosťou  0,83
               euro/m2,
           g) za ostatné  stavby  neuvedené  v  písmenách  a/  až  f/ 
               0,20 euro/m2.

 (2) Pri viacpodlažných stavbách sa určuje príplatok za 
podlažie v sume 0,04 euro/m2 za každé ďalšie podlažie okrem 
prvého nadzemného podlažia.

§ 7
Výpočet dane zo stavieb

 Daň zo stavieb sa vypočíta ako súčin základu dane 
podľa § 5 a ročnej sadzby dane zo stavieb podľa § 6.

Čl. 3
Daň z bytov a z nebytových priestorov v bytovom dome

§ 8
Základ dane

 Základom dane z bytov a nebytových priestorov v byto-
vom dome je výmera podlahovej plochy bytu alebo nebytového 
priestoru v m2.

§ 9
Sadzba dane

 Ročná sadza dane z bytov a z nebytových priestorov v 
bytovom dome za zdaňovacie obdobie sa určuje v obci Podbiel 
takto:
              a) za byty 0,07 euro/m2,
              b) za nebytové priestory 0,07 euro/m2.

§ 10
Výpočet dane z bytov a z nebytových priestorov

 Daň z bytov a z nebytových priestorov sa vypočíta ako 
súčin základu dane podľa § 8 a ročnej sadzby dane z bytov podľa 
§ 9.

Čl. 4
Oslobodenie od dane a zníženie dane

§ 11
Oslobodenie od dane z pozemkov

 Správca dane oslobodzuje od platenia dane za zdaňo-
vacie obdobie:
               a) pozemky, na ktorých je cintorín,
               b) pozemky  verejne  prístupných  parkov, priestorov a
                   športovísk,
               c) pozemky  funkčne  spojené so  stavbami  slúžiacimi
                   verejnej doprave,
              d) pozemky užívané školami a školskými zariadeniami.

§ 12
Zníženie dane zo stavieb a bytov

 Správca dane znižuje daň zo stavieb a bytov na:
              a) 80% daňovej povinnosti za stavby na bývanie a byty
                  vo vlastníctve občanov s ťažkým zdravotným postih-
                  nutím, ktoré slúžia na ich trvalé bývanie,
              b) 80% daňovej povinnosti za stavby na bývanie a byty
                  vo  vlastníctve  občanov starších ako 75 rokov, ktoré
                  slúžia na ich trvalé bývanie.

Čl. 5
Spoločné ustanovenia

§13

 Vyrubená daň z nehnuteľností je splatná do 15 dní odo 
dňa nadobudnutia právoplatnosti platobného výmeru.

Čl. 6
Záverečné ustanovenia

§ 14

 (1) Nadobudnutím účinnosti tohto nariadenia sa ruší 
Všeobecne záväzné nariadenie Obce Podbiel č. 11/2007 z 14. 
decembra 2007 o dani z nehnuteľností a o podmienkach určova-
nia a vyberania dane z nehnuteľností na území obce Podbiel.

 (2) Obecné zastupiteľstvo Obce Podbiel toto nariade-
nie schválilo uznesením číslo 8/2008 z dňa 12. decembra 2008. 
Účinnosť toto nariadenie nadobúda dňom 1. januára 2009.

V Podbieli, 12. decembra 2008

                                                               JUDr. Jozef Domiňák, starosta
                                                                   

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Podbiel 
č.  6/2008 z 12. decembra 2008

o dani z nehnuteľností a o podmienkach určovania a vyberania dane z nehnuteľností 
na území obce Podbiel
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	 Dňa	 14.marca	 1954	 odohral	 Sokol	 Podbiel	 prvý	 priateľský	
zápas	v	tomto	roku,	vo	Veličnej.	Sokol Veličná - Sokol Podbiel 0:5.	Toto	
futbalové	stretnutie	bolo	odohraté	v	podobe	hokejového	zápasu,	hralo	sa	
na	tri	tretiny.	
	 Dňa	28.marca	1954	odohralo	prvé	mužstvo	Podbiela	priateľský	
futbalový	zápas	proti	Istebnému.	Sokol Podbiel I. - Sokol Baník Isteb-

né 1:0 (0:0).	Prvý	polčas	bol	vyrovnaný,	no	v	druhom	polčase	mal	Pod-
biel	jasnú	prevahu	a	gólom	Škovránka	zvíťazil.		V	Nižnej	odohralo	naše	
druhé	mužstvo	priateľský	zápas.	Sokol Nižná - Sokol Podbiel II. 5:0 
(3:0).	Keďže	toto	druhé	mužstvo	bolo	dosť	oslabené,	hral	vlastne	minulo-
ročný	dorast,	nebolo	veľkej	nádeje	na	výhru.	V	predzápase	sa	stretli	naši	
dorastenci	s	Nižnou.	Sokol Nižná - Sokol Podbiel 1:1 (1:0).	Dorastenci	
z	Podbiela	nastúpili	v	tejto	zostave:	Serek	Peter	-	Lukáčik,	Albín	Baláž	
-	Kudzbel,	Švába	Ľudovít,	J.	Bača	-	Šurina	J.,	Franko	J.,	Kokles	J.,	Tur-
čák	Š.,	Sitek	J..	Nove	dorastenecké	mužstvo	Podbiela	ukázalo	v	tomto	
zápase	peknú	hru.	V	druhom	polčase	strelil	vyrovnávajúcu	bránku	Albín	
Baláž	z	jedenástky.	
	 Ďalší	priateľský	futbalový	zápas	odohralo	naše	prvé	mužstvo	
v	Dolnom	Kubíne.	Sokol D. Kubín - Sokol Podbiel I. 4:4 (1:2).	Bol	to	
pekný	futbalový	zápas	s	obojstranne	peknou	hrou.	Góly	strelili:	Bača	T.	
2,	Dr.	Krafský	a	Ševčík.
	 V	nedeľu	4.apríla	1954	zohralo	naše	mužstvo	prvý	majstrov-
ský	zápas	s	Tvrdošínom.	Sokol Podbiel I. - Sokol „Tatran“ Tvrdošín 
II. 3:0 (1:0).	 Od	 začiatku	 zápasu	 bola	 prevaha	 na	 našej	 strane.	 Dvo-
ma	gólmi	Škovránka	a	 jedným	Jána	Krafského	bolo	zaistené	víťazstvo	
nášho	mužstva.	V	predzápase	sa	stretlo	v	priateľskom	zápase	naše	dru-
hé	mužstvo	s	dorastom.	Sokol Podbiel II. - dorast Sokol Podbiel 4:3 
(2:2).	Tento	zápas		priniesol		napínavý	boj	dorastu,	ktorý	mal	podmienky
na	 výhru.	 Zahodili	 totiž	 dve	 jedenástky,	 ktoré	 mohli	 rozhodnúť.	 Obe	
mužstvá	 usilovne	 bojovali,	 ale	 naši	mladí	 dorastenci	 ukázali,	 že	 vedia	
zahrať	aj	proti	silnejšiemu	súperovi.
	 Dňa	11.apríla	1954	zohralo	naše	druhé	mužstvo	majstrovský	
zápas	proti	nášmu	prvému	mužstvu.	Sokol Podbiel II. - Sokol Podbiel I. 
3:5 (1:3).	Mužstvo	Sokola	Podbiel	I.	nastúpilo	v	tejto	zostave:	Ján	Líška	
-	Sroka,	Michalec	A.	-	Líška	Jozef,	Sitek,	J.	Krafský,	Bača	V.,	Bača	T.,	
Ševčík	a	Škovránek.	Mužstvo	Sokola	Podbiel	II.	nastúpilo	v	tejto	zostave:	
Vlčák	-	J.	Garaj,	Michalec	J.	-	Kubínec,	Kováč,	Pazúrik,	Schelling	P.,	J.	
Lukačík,	J.	Beňušík,	J.	Mintál	a	P.	Lukačík.	Druhé	mužstvo	Sokola	Pod-
biel	ukázalo	v	tomto	zápase	pekný	výkon.	Prvé	mužstvo	malo	prevahu,	
no	túto	dobre	nevyužilo.	
	 V	dňoch	10.-11.apríla	1954	sa	naše	volejbalistky	zúčastnili	v	
zápasoch	o	postup	na	majstrovstvá	republiky.	Je	to	naozaj	veľká	udalosť	
v	dejinách	Podbiela,	ba	aj	Oravy.	Naše	volejbalistky	sa	stretli	 s	 týmito	
mužstvami:	
																						Iskra	Mikuláš	-	Sokol Podbiel	2:0
                      Sokol Podbiel	-	Dynamo	B.	Bystrica	1:2
                      Sokol Podbiel	-	Slavoj	Bratislava	VP	0:2

Sokol	Podbiel	vyhral	iba	jeden	set	a	to	v	zápase	s	Banskou	Bystricou.	Ani	
jedno	družstvo	neukázalo	na	tomto	turnaji	osobitne	dobré	výkony.	Jedi-
né	družstvo	z	vidieka	z	Podbiela,	 i	 	keď	skončilo	na	poslednom	mieste	
ukázalo	príkladnú	bojovnosť,	ktorou	však	nevedelo	dostatočne	vyvážiť	
technické	nedostatky.
            

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1953 - 1954)

        Z kroniky ŠK Podbiel spracoval Ľ. Franko, foto kronika ŠK Podbiel
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Vrh guľou! Guľa vyletela z ruky Kronerovej! Aký bude výsledok? Aj ona je zve-
davá!

Cez prekážku! Kontra zdoláva prekážku.....

Malatinka zabáva okolie svojími futbalovými kúskami počas priateľského futba-
lového zápasu neregistrovaných hráčov.

Volejbalové družstvo žien na turnaji o postup na majstrovstvá republiky v Bra-
tislave.
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	 Správa o činnosti Spolumajiteľstva bývalých urbarialistov 
obce Podbiel, pozem. spoločenstvo , ktorá sa Vám práve dostáva do 
rúk, čiastočne sumarizuje úlohy, s ktorými sme  rok 2010 začínali a 
dokumentuje súhrn aktivít, ktoré sa nám v roku 2010 podarilo reali-
zovať, ako aj tie, ktoré sa nám, žiaľ, zatiaľ nepodarilo naplniť a sú pre 
nás výzvou do budúcna.
 Úvod roka bol z hľadiska hospodárskej činnosti poznačený 
ťažším obdobím, ktoré som vnímal ako dôsledok nepriaznivej sto-
py, ktorú zanechala hospodárska kríza v predchádzajúcom období. 
Nízke ceny reziva a nižší počet objednávok predznamenávali, že 
zamestnancov pilnice a ich pracovné činnosti bude potrebné sústre-
diť v lese na čistenie a pálenie haluziny. Táto nie celkom priaznivá 
situácia sa zmenila zvýšeným počtom objednávok reziva v nasle-
dujúcich mesiacoch, čo zabezpečilo predpoklad, že zamestnanci  
pilnice budú môcť pracovať na dve smeny do konca roka 2010. Za 
10 mesiacov sme spílili cca 3800 m3 guľatiny, ktorú sa nám podarilo 
predať vo forme reziva. V súčasnosti máme na sklade minimálne 
zásoby reziva.
 Čo sa týka výsadby, v lese sme vyčistili a pripravili k sade-
niu 12 ha plôch. Vysadilo sa 33 200 ks sadeníc v sortimente určenom 
LHP. Pozornosť sa priebežne venovala aj odchytu podkôrneho hmy-
zu, prednostne sme ťažili kalamitné drevo (sucharina).
 Podarilo sa nám realizovať zámer postavenia prístrešku 
a zastrešiť časť pred vstupom guľatiny do pílnice z dôvodu ochra-
ny guľatiny a zamestnancov pred poveternostnými podmienkami. V 
čase, keď píšem tento článok, posudzujeme a zvažujeme ponuky na 
kúpu nového vysokozdvižného vozíka. Zaoberáme sa aj problemati-
kou výberu a osadenia novej omietacej (rozmietacej) píly.
 V mesiaci december  boli vyplatené zálohy podielov na 
hospodárskom výsledku vo výške 7 eur/ šajn, celkovo 36 960 eur 
(cca 1 113 000 Sk ).
 Za jednu z priorít fungovania spoločenstva považujem aj 
získavanie finančných prostriedkov z fondov Európskej únie. Ich 
dôležitosť si uvedomujeme najmä v tom, že výraznou mierou zvyšujú 
a napomáhajú k zefektívneniu fungovania spoločenstva a  predsta-
vujú významný zdroj finančných prostriedkov. V rámci dvoch pred-
chádzajúcich projektov z uplynulých  rokov z fondov EÚ (ochrana 
lesa + stroj Manitou – dostali sme cca 2 000 000 Sk) boli v spolo-
čenstve vykonané kontroly z Pôdohospodárskej platobnej agentú-
ry ohľadom použitia pridelených finančných prostriedkov. Pretože 
kontroly prebehli bez závad, finančné prostriedky nám boli zaslané 
na účet. Zároveň sme podali v mesiaci október 2010 nový projekt 
ochrany lesa v pôsobnosti Ministerstva pôdohospodárstva. Projekt 
bol úspešný a do konca roka nám budú poskytnuté ďalšie  finančné 
prostriedky vo výške 18 595 eur (cca 550 000 Sk). Zároveň musím 
konštatovať, že projekt opravy cesty v Magure nám neschválili. 
Pretože projektové výzvy k lesoochranárskej činnosti považujeme 
za dôležitý prvok a stabilizačný finančný faktor pri chode a činnosti 
pozemkového spoločenstva, budeme sa i naďalej intenzívne veno-
vať problematike eurofondov a ich  výzvam.
 Keďže v priebehu roka 2010 skončilo 4-ročné funkčné 
obdobie orgánov spoločenstva, realizovali sa  na poslednom Valnom 
zhromaždení v mesiacoch marec a máj nové voľby do orgánov. Voľ-
by však asi nedopadli podľa určitých predstáv, lebo zo strany Dozor-
nej rady / 3 členovia /  boli podané námietky na Obvodný lesný úrad 
Dolný Kubín vo veci spochybnenia priebehu celých volieb a namieta-
nie ich neplatnosti. Námietka sa niesla v intenciách obvinenia Výbo-
ru, a hlavne predsedu spoločenstva  z manipulácie volieb. Poda-
né námietky zapríčinili, že priebeh zápisu novozvolených orgánov 
bol poznačený rozsiahlym dokazovaním, dokladaním písomností, 
vypracovávaním stanovísk, zvolaním ústnych pojednávaní  s cieľom 

Urbár Podbiel podielnikom
potvrdiť príslušnému správnemu orgánu, že Výbor spoločenstva a 
predseda postupovali zákonne s dôsledným dodržiavaním právnych 
predpisov. Ako je však vo všeobecnosti známe, takéto konanie nie 
je záležitosťou niekoľkých dní a taktiež si vyžaduje vynaloženie urči-
tých  finančných nákladov (napr. realizácia ciest do sídla príslušného 
správneho orgánu - Dolný Kubin, Žilina). Na mieste je preto otázka, 
kto má znášať tieto neúčelne vynaložené  náklady z finančných pro-
striedkov spoločenstva? Kladiem na to dôraz najmä preto, že doba, v 
ktorej spoločenstvo funguje, je dobou, v ktorej sa musí zvažovať účel-
nosť vynaloženia každého zarobeného finančného prostriedku. Po 
predložení všetkých požadovaných dokladov a písomností Obvod-
ný lesný úrad vydal rozhodnutie, v ktorom sa stotožnil s postupom 
Výboru a predsedu spoločenstva,  námietky Dozornej rady zamietol 
ako neopodstatnené. Zákon však umožňuje voči vydanému rozhod-
nutiu podať odvolanie. Toto právo využil  bývalý predseda dozornej 
rady p. Murina, ktorého o zákonnosti a správnosti volieb do orgánov 
nepresvedčil ani Obvodný lesný úrad Dolný Kubín vydaným rozhod-
nutím a v predmetnej veci sa odvolal na Krajský lesný úrad Žilina. 
 V čase, keď píšem tento príspevok, Krajský lesný úrad Žili-
na vydal rozhodnutie, v ktorom potvrdzuje rozhodnutie Obvodného 
lesného úradu Dolný Kubín s  odôvodnením, že Výbor a predseda 
spoločenstva postupoval zákonným spôsobom. Musím konštato-
vať, že niektorí členovia dozornej rady sa snažili príslušné orgány 
presvedčiť o nezákonnosti a neplatnosti volieb, no ich argumentačné 
východiská nenašli pochopenia ani u Obvodného ani u Krajského 
lesného úradu Žilina. Laicky povedané Valné zhromaždenia prebehli 
v súlade so zákonom a Stanovami spoločenstva a voľby sú platné. 
 Personálna štruktúra novozvolených orgánov je teda nasle-
dovná, uvádzaná aj s počtom odovzdaných platných hlasov: 
																																																				

Predseda spoločenstva Bc. Pavol Kudzbel 3508 hlasov

Členovia výboru Igor Beňušík 3384

Pavol Loffaj 3112

Jozef Nabočík 2836

Jozef Mačnák 2421

Brigita Klimeková 2262

Ján Sitek 1946

Členovia Dozornej rady Ing. Ján Veselý 3126

Július Lofaj 2341
JUDr. Miroslav Bachynec 2336

Alojz Domiňák 2160

Viera Bebejová 2097

	 Na záver chcem za veľmi dobrú spoluprácu poďakovať 
Výboru spoločenstva, starostovi obce JUDr. Domiňákovi, obecné-
mu úradu, poľovníckemu združeniu, niektorým členom Dozornej 
rady, ale aj firme Drevodom Orava s.r.o. Podbiel ako odberateľovi 
a všetkým ostatným, ktorí sa podieľali na rozvoji a plnení poslania 
Spolumajiteľstva bývalých urbarialistov obce Podbiel. Pri tejto prí-
ležitosti by som si dovolil poďakovať aj občanom obce Podbiel za 
mne prejavenú dôveru v komunálnych voľbách do obecného zastu-
piteľstva.
 S blížiacimi sa sviatkami v mene svojom a Výboru spolo-
čenstva chcem všetkým podielnikom a občanom obce Podbiel 
zaželať pokojné prežitie vianočných sviatkov a šťastný nový rok.
																			

																						Kudzbel Pavol,  predseda spoločenstva  
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ČR. Žiaci rôznymi technikami vyrábali krásne 
záložky, ktoré si vymieňali so žiakmi vybra-
nej partnerskej školy.  V decembri sa desať 

Narodili sa
24.04.2010 Sean Dominik Murina
18.10.2010 Viktória Gondová
15.12.2010 Marko Karisný
                 
Manželstvo uzatvorili
02.10.2010 Ing. Mária Gajancová 
Ľubomír Pazdúr
09.10.2010 Andrea Antalcová a 
Ján Karisný
16.10.2010 Martina Habeková a 
Peter Palušák 

Odprevadili sme na 
poslednej ceste
25.10.2010 Ján Lukáček
27.10.2010 Margita Siteková
03.11.2010 Terézia Kontrová
07.11.2010 Mária Loffajová
14.11.2010 Ján Šefčík
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 Už asi tri roky sa potýkame s pro-
blémom informačných, reklamných a pro-
pagačných zariadení (reklamných tabúľ). 
Stavebný úrad je na tento problém každý 
rok upozorňovaný Policajným zborom. 
Stav zašiel dokonca do takého stavu, že na 
nežiadúcu situáciu poukazuje aj prokuratú-
ra, ktorá tu vidí nečinnosť stavebného úradu 
pri odstraňovaní nezákonného stavu. Určite 
je každému jasné, že ide o reklamné tabule, 
ktoré boli rozmiestnené bez povolenia sta-
vebného úradu. Nebolo tomu inak ani tohto 
roku, keď stavebný úrad opakovane zaslal 
písomné upozornenie tým subjektom, ktoré 
reklamné tabule rozmiestnené majú. V tom-
to prípade stavebný úrad dokonca vyšiel v 
ústrety všetkým, ktorých sa to týka tak, že 

vyzval písomne na uvedenie situácie do 
právneho stavu, na čo bola určená primera-
ná lehota. Žiaľ, iniciatíva stavebného úradu 
skončila tak, že len niektorí podnikatelia sa 
preukázali vydaným povolením na umiest-
nenie reklamného zariadenia. V jednom prí-
pade podnikateľský subjekt požiadal obec o 
odstránenie tabule s tým, že uhradí s tým 
spojené náklady. Na stave nič nemení ani 
to, že niekto tabuľu považuje napríklad za 
označenie prevádzky.
 Chcem preto využiť aj túto možnosť 
na upozornenie všetkých dotknutých sub-
jektov, že stavebný úrad vydá v krátkej dobe 
na všetky prípady, v ktorých nebola preu-
kázaná zákonnosť umiestnenia reklamnej 
tabule, rozhodnutia o ich odstránení. Vrá-

tane vyvodzovania prípadných záverov pri 
nerešpektovaní týchto rozhodnutí. Bolo by 
dobré, keby to dotknuté subjekty nepovažo-
vali za vyrábanie problémov, ale len a len 
za plnenie si povinností stavebného úradu 
a ich vyžadovanie od všetkých, ktorí takúto 
povinnosť majú. Konečne, stavebný úrad už 
na porušovanie stavebného zákona vo vše-
obecnosti upozorňoval aj v minulosti.
 Tým, ktorí majú v tomto ohľade 
pochybnosti, odporúčam do pozornosti prís-
lušné ustanovenia zákona č. 50/1976 Zb. o 
územnom plánovaní a stavebnom poriadku 
(stavebný zákon).   

                            JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

Reklamné tabule na pokračovanie

pokračovanie z úvodnej strany žiakov 3. a 4.ročníka prihlásilo do celoslo-
venskej súťaže „Všetkovedko“, kde si overili 
svoje vedomosti z rôznych oblastí - vyhod-
notenie dostanú z Bratislavy do konca roka.
     V tomto období začíname s edukačným 

programom „Ekologická stopa“, ktorým 
chceme zistiť vplyv školy a jednotlivých 
domácností na životné prostredie pla-
néty. Pri ekologických aktivitách spolu-
pracujeme so zamestnancami Štátnych 
lesov, ktorí školu pravidelne navštevujú. 
Tu chcem odpovedať niektorým obyva-
teľom Podbiela, ktorí sa pýtali, prečo 
sme v školskom dvore nechali vypíliť 
stromy. Bolo to práve na podnet zamest-
nancov Štátnych lesov, ktorí nás upozor-
ňovali, že stromy najmä svojou výškou 
a veľkosťou už ohrozujú budovu školy.
     Pre žiakov aj v nasledujúcom období 
pripravujeme zaujímavé aktivity, teraz 
sa už však všetci tešia najmä na Via-
noce. Rodičov v tejto súvislosti budú 
zaujímať termíny prázdnin pre deti a 
žiakov školy, ktoré následne uvádzam.
 Rodičov detí navštevujúcich MŠ v 
Podbieli chcem informovať, že počas 
vianočných prázdnin nebude MŠ 
tiež v prevádzke od 23.12. do 7.1.  
V prípade ďalších prázdnin sa bude 
zisťovať záujem rodičov o prevádz-
ku MŠ, ktorá by mala byť otvorená 
len v prípade minimálne 15 prihlá-

Informácie zo ZŠ a MŠ v Podbieli

Prázdniny:    Vianočné - 23.12.2010- 7. 1.2011 -vyučovanie sa začína  10.1.2011/pondelok/
                       Polročné - 31.1. 2011/pondelok/ - vyučovanie sa začína  1.2.2011/utorok/
                      Jarné – od 14.2. do 18.2.2011

sených a naozaj v MŠ prítomných detí.
 Zápis do 1. ročníka ZŠ sa bude 
konať v čase od 15.1. do 15.2. 2011, 
bližšie informácie budú včas zverejnené.
 Na záver  chcem všetkým 
zamestnancom školy, žiakom aj rodi-
čom popriať, aby ich Vianoce boli roz-
právkové, dary srdečné, šťastie neod-
bytné, láska nekonečná, problémy 
vzdialené a budúcnosť čoraz lepšia.
                                                                     
                                         Text a foto Mgr. Blanka Kontrová

Učíme sa, tvoríme a zabávame 

Harmonogram zberu separovaného odpadu na rok 2011 
Odpad Nádoba I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 
všetky všetky 11. 8. 8. 12. 10. 7. 12. 9. 13. 11. 8. 6. 
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	 O	 tom,	 čo	 dnes	
jeme,	 rozhodujú	 veľké	
obchodné	siete.	Diktujú	nám,	
čo	máme	 jesť.	A	ešte	 tvrdia,	
že	to,	čo	ponúkajú,	je	najlep-
šie.	 Pritom	 oveľa	 kvalitnej-
šie	 potraviny	 máme	 doma	 v	
záhrade.	 Základné	 kritérium	
kvality	 potravín	 –	 čerstvosť	
sa	často	predstiera.
	 Ak	by	sme	sa	vrátili	
k	 tomu,	čo	 jedli	naši	predko-
via,	 zistili	 by	 sme	 s	 prekva-
pením,	že	to	vôbec	nie	je	zlé.	
Jedlo	 vynikajúco	 chutí,	 má	
správne	zloženie	 látok,	ktoré	
potrebuje	naše	 telo.	Tzv.	pri-
mitívna	strava	je	veľmi	boha-
tá	na	zložky,	ktoré	nám	dnes	
chýbajú.	 Napr.	 také	 pirohy	
plnené	lekvárom	a	posypané	
makom,	 obliate	 samozrejme	
domácim	maslom	 od	 kravič-
ky.	 V	 našej	 rodine	 ich	 pravi-
delne	robievam	a	nekupujem	
žiadne	mrazené	polotovary.
	 V	 mlieku	 prežú-
vavcov	 (kravy,	 kozy,	 ovce)	 a	
mliečnych	 výrobkoch	 z	 neho	
sa	v	malom	množstve	vysky-
tujú	aj	prirodzené	 transformy	
mastných	kyselín.	Tieto	vzni-
kajú	 enzymatickým	 proce-
som,	 ktoré	 sa	 v	 zažívacom	
trakte	 človeka	 veľmi	 rýchlo	
menia	 na	 látky	 s	 antisklero-
tickým	 a	 protirakovinovým	
pôsobením.	 Je	 najvyšší	 čas	
vrátiť	 sa	 ku	 koreňom	pôvod-
nej	 výživy.	Veď	už	 ani	 psom	
často	nechutí,	čo	im	ponúka-
me.
	 Pes	 je	 inteligentné	
zviera	a	má	vynikajúci	 čuch.	
Práve	 preto	 je	 pes	 vynikajú-
cim	indikátorom	kvality	potra-
vín.	 Mlieko	 potrebujeme	 v	
každom	veku.	Konzumujeme	
ho	čoraz	menej	a	v	zlej	kva-

Pozvánka na XXV.ročník
Podbielanskou Magurou

Komisia pre kultúru a šport pri Obecnom zastupiteľstve v Podbieli a Obecný 
úrad v Podbieli si Vás všetkých dovoľujú pozvať na XXV. ročník tradičné-
ho zimného prechodu Podbielanskou Magurou, ktorý sa bude konať v prvú 
februárovú sobotu t.j. 5.februára 2011. Organizátori sa tešia na hojnú účasť 
nielen domácich účastníkov. V prípade nepriaznivého počasia budete o zmene 

termínu včas informovaní.

Pozvánka 
na Trojkráľový

výstup na Koniarku
Spolumajiteľstvo bývalých urbariaristov obce 
Podbiel Vás pozýva dňa 8.januára 2011 na zim-
ný turistický Trojkráľový výstup na Koniarku. 

Čaká vás opäť jazda tankom.

Obecný úrad v Podbieli
ponúka

využitie priestorov jedálne a kuchyne
zariadenia školského stravovania

na usporadúvanie menších rodinných a spoločenských akcií
(k dispozícii vybavenie pre 50 miest)

Podrobnejšie informácie poskytne obecný úrad.

Jedzte zdravo, ako 
jedli naši predkovia

pokračovanie na strane 15 
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Štedrý večer stvorenia

	 Nastal	 čas	 Vianoc,	 čas	 obdarováva-
nia	 sa.	 Sviatok,	 ktorý	 slávi	 väčšina	 Slovákov,	
veriaci	 aj	 ateisti.	Aj	 neveriaci	majú	 stromčeky,	
Štedrú	 večeru,	 pustia	 si	 vianočné	 koledy	 a	
obdarúvajú	 sa	 vianočnými	 darčekmi.	 Vianoce	
sú	pre	nich	sviatkami	rodiny,	pokoja	a	štedrého	
obdarovávania.	Konečne	si	v	rodine	nájdu	čas	
byť	 spolu	a	 zasadnú	 za	 rodinný	 stôl.	Pre	nás	
kresťanov	 sú	Vianoce	 však	 čímsi	 viac.	Počas	
nich	si	hlbšie	uvedomujeme,	že	my	sami	sme	
boli	štedro	obdarovaní.	Prvým	a	najštedrejším	
darcom	je	pre	nás	živý	Boh.	On	nás	začal	obda-
rovávať	už	pri	stvorení	sveta.	Pri	každej	Štedrej	
večeri,	keď	požívame	rozličné	slávnostné	jedlá,	
chceme	 ďakovať	 Stvoriteľovi	 za	 všetky	 dary,	
ktoré	nám	dáva	zo	svojej	štedrej	ruky.	

Najväčší Boží dar a naša odpoveď

	 Nikdy	sa	nebudeme	môcť	dostatočne	
poďakovať	 nášmu	 nebeskému	Otcovi	 za	 ten-
to	najväčší	dar	–	 jeho	vlastného	Syna,	Ježiša	
Krista.	Vianočné	sviatky	sú	časom,	kedy	si	viac	
ako	 inokedy	uvedomujeme,	že	sme	boli	veľmi	
štedro	 obdarovaní.	 Bohato	 prestretý	 štedro-
večerný	stôl	 je	 výrečným	symbolom	nebeské-
ho	stola,	ktorý	nám	predostrel	Otec.	Jednou	z	
našich	 odpovedí	 je	 s	 vďačnosťou	 prijať	 tento	
dar	a	modlitbou	zaň	ustavične	vzdávať	vďaky.	
Počnúc	modlitbou	v	rodine	počas	Štedrej	veče-
re	 cez	 slávnostnú	 Vianočnú	 liturgiu,	 návštevu	
betlehema	 vo	 farskom	 kostole	 až	 po	 osobné	
modlitby	v	chvíľkach	ticha,	ktoré	si	počas	sviat-
kov	nájdeme	len	pre	Neho.	

Napodobňujme štedrého Darcu

	 Inou	 odpoveďou	 na	 Božie	 obdaro-
vanie	 je	 napodobňovanie	 Darcu	 štedrosťou	 k	

Jedzte zdravo, ako 
jedli naši predkovia

lite.	Náš	psík	nám	spoľahlivo	
ukáže	kvalitu.	Nalejte	mu	do	
misky	 trvanlivé	 „škatuľkové“	
odtučnené	 mlieko	 a	 do	 dru-
hej	 čerstvé	plnotučné	mlieko	
z	mliečneho	automatu.	Pes	si	
jednoznačne	 vyberie	 zdravé	
čerstvé	 mlieko.	 Mlieko	 ako	
každá	potravina	stráca	kvali-
tu	státím	a	upravovaním.	Pes	
to	 pozná,	 človek	 si	 to	 musí	
komplikovane	dokazovať.
	 Tuky	 v	 mlieku	 sú	
zdraviu	 prospešné.	 Kozie	
mlieko	 od	 nepamäti	 pili	 naj-
jednoduchší	 ľudia.	 Kozie	
mlieko	 a	 syr	 sú	 mimoriadne	
cenené	vo	Francúzsku,	Špa-
nielsku	 i	 Portugalsku.	 Prečo	
u	 nás	 takmer	 nikto	 nechová	
kozy?
	 Bryndza	 je	 skvelý	
mliečny	 výrobok	 s	 vynikajú-
cimi	 probiotickými	 účinkami,	
ktoré	 komplexne	 podporujú	
imunitu.	 Takto	 opísal	 vlast-
nosti	 bryndze	 nás	 špičkový	
vedec,	 biochemik,	 profesor	
Libor	 Ebringer.	 Nie	 náhodou	
je	zástancom	čistej	plnotučnej	
bryndze	 z	 ovčieho	 mlieka.	
Takáto	 bryndza,	 pravidel-
né	 jedlo	 našich	 predkov,	má	
obrovskú	 probiotickú	 kapaci-
tu,	oveľa	väčšiu	ako	v	televízii	
propagované	probiotiká.
	 Zdravé	 a	 dobré	 je	
to,	čo	si	vypestujeme,	dorobí-
me	a	vychováme	v	našej	blíz-
kosti.	Nezabúdajme,	 že	 kva-
litu	potravín	najvýznamnejšie	
ovplyvňuje	ich	čerstvosť.

Spracovala z tlače Bc.Komačková, 
Orava PPD Nižná

pokračovanie zo strany 14 

Rukami štedrých sa Boh usmieva na svet

jeho	deťom,	našim	bratom	a	sestrám.	Rodičia	
predovšetkým	obdarovávajú	svoje	deti,	manžel	
svoju	manželku,	snúbenica	svojho	snúbenca...	
Áno,	štedrosť	musí	začínať	vo	vlastnej	rodine,	v	
kruhu	priateľov,	ale	tu	by	sa	nemala	zastaviť.„Je	
dobré	dávať,	ak	 je	človek	o	 to	požiadaný,	ale	
lepšie	je	pochopiť	a	dávať	bez	požiadania.	A	pre	
toho,	koho	dlaň	je	otvorená,	je	hľadanie	nieko-
ho,	 kto	 prijme	 jeho	 dar,	 väčšou	 radosťou	 ako	
dávanie	samotné,“	napísal	Džibrán	v	Prorokovi.	
Štedro	 obdarovávať	 „cudzích“	 je	 odpoveďou	
ľudského	 srdca,	 ktoré	 je	 samo	 obdarované	 a	
zažilo	Boží	dotyk.	
	 Darovať	 môžme	 svoj	 čas	 strávený	 s	
človekom,	ktorého	budeme	počúvať	a	povzbud-
zovať.	 Je	 možné	 darovať	 úsmev,	 ktorý	 pre	
utrápenú	 bytosť	 bude	 znamenať	 novú	 nádej.	
Darovať	môžme	 dokonca	 aj	 svoju	 bolesť	 ako	
dobrovoľnú	 obetu	 pre	 tých,	 ktorí	 tápu	 v	 tem-
notách	a	pravdu	zamenili	 za	klamstvo.	Našim	
darom	môže	byť	aj	pohladenie,	objatie,	radosť,	
odpustenie,	teplé	slovo...	Najštedrejšie	obdaru-
jeme	však	vtedy,	keď	darujeme	samých	seba.
Veď	hovorí	sa,		že	kto	dáva,	šťastným	sa	stá-
va.
	 Štedrosť,	 ktorá	 sa	 neobmedzí	 len	
na	Štedrú	večeru,	ale	stane	sa	každodenným	
postojom	srdca	a	ustavične	otvorenou	dlaňou,	
stane	 sa	 čnosťou.	 Vianoce	 sú	 časom	 šťastia	
a	 radosti.	 Boli	 sme	 nebeským	 Otcom	 štedro	
obdarovaní,	a	preto	môžme	bohato	obdarová-
vať	svojich	blízkych	i	tých,	ktorí	nemajú	nikoho,	
kto	by	ich	potešil.	Tieto	vianočné	sviatky	môžu	
byť	novým	začiatkom	životnej	cesty	štedrosti.			

	 Prajem Vám požehnané Vianoč-
né sviatky, štedrosť darov pokoja, lásky a 
milosti.
		
																																																								
																				                       Váš duchovný otec Jozef Vaľko.

	 Známy libanonský spisovateľ Chálil Džibrán napísal v Prorokovi: „Dávate málo, ak 
dávate zo svojho majetku. Skutočne dávate, ak dávate zo seba. Sú takí, ktorí dávajú málo 
z toho množstva, čo majú, a dávajú to s túžbou po uznaní, a toto ich skryté prianie robí ich 
dary nedobrými. A sú takí, ktorí majú málo, a dávajú všetko. Sú to tí, ktorí veria v život a 
jeho štedrosť a ich pokladnica nie je nikdy prázdna. Ich rukami hovorí Boh a ich očami sa 
usmieva na svet.“	

Z Obecného
 úradu

	 Prinášame	 zoznam	 daňovníkov	
a	poplatníkov,	u	ktorých	ku	dňu	15.12.2010	
evidujeme	nedoplatky	na	miestnych	daniach	
a	 poplatkoch.	 Zároveň	 všetkých	 neplatičov	
vyzývame	k	bezodkladnej	úhrade	podlžností. 
OcÚ sa ospravedlňuje za uvedenie nedo-
platku v predchádzajúcom vydaní novín 
pri s.č. 323, nakoľko v čase distribúcie 
novín bol tento už uhradený.

Meno a priezvisko, súp.č. Daň z nehnuteľností (v €) Poplatky (v €) 

Ivan Garaj, 224 17,11 42,90

Andrej Košťál, 241 - 26,15

Jolana Chomisteková, 258 16,96 47,90

Jozef Mikulovský, 290 28,67 -

Jozef Pazdúr, 311 25,28 51,08

Juraj Mintál, 329 15,43 42,90

Katarína Dolníková, 377 - 85,80
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	 Pri príležitosti 25. výročia založenia 
ženskej speváckej skupiny Senková sa kona-
lo 23.10.2010 priateľské posedenie v reštau-
rácii p.S.Korčušku. Prítomné boli speváčky s 
manželkami, náš harmonikár s manželkou, 
bývalé speváčky skupiny, sponzori a hostia: 
starosta obce JUDr. Domiňák s manželkou, 
primátor Trstenej, rodák z Podbiela Ing. Jozef 
Ďubjak s manželkou, správca našej farnosti 
vdp. Jozef Vaľko a pani Helenka Zahradníko-
vá s manželom. Na úvod som všetkých pri-
vítala a poďakovala prítomným sponzorom 
za akúkoľvek podporu pri činnosti speváckej 
skupiny. Keďže Senková pôsobí pri OcÚ v 
Podbieli, prvé poďakovanie patrilo súčas-

nému starostovi, ale aj všetkým minulým 
starostom a tiež štedrým sponzorom, ktorí 
spevácku skupinu podporujú dnes a pod-
porovali ju finančne aj v minulosti. A nebolo 
to málo: bolo potrené zabezpečiť kroje, ušiť 
spoločenské oblečenie pre speváčky, zoh-
nať peniaze pre vydanie CD nosiča, zakúpiť 
novú harmoniku, zhotoviť sviatočný podbie-
lanský kroj, zabezpečiť pri 20. výročí vzniku 
skupiny krst CD nosiča a taktiež pripraviť 
posedenie pri 25.výročí založenia spevác-
kej skupiny. Moje záverečné poďakovanie 
patrilo najdôležitejšej osobe – krstnej mame 
nášho CD p.Helenke Zahradníkovej, ktorá 
ochotne pomáhala, radila nám a odovzdala 

Jubileum Senkovej
nám svoje bohaté vedomosti a skúsenosti. 
 Potom nasledoval kultúrny pro-
gram Senkovej. Prekvapením v programe 
bolo pekné vystúpenie mladých dievčat 
– speváčok z DFS Podbielan. Po prípitku 
nasledovali príhovory hostí. Pochvalne sa 
o práci našej skupiny vyjadril starosta JUDr.
J.Domiňák, ktorý venoval každej členke, ale 
aj speváčkam účinkujúcim v skupine v minu-
losti, pamätný list pri príležitosti 25. výročia 
vzniku súboru. Pani H.Zahradníková v prí-
hovore vyzdvihla našu kultúrnu činnosť v 
obci, ktorú robíme na úkor svojho voľného 
času. Svoje rozprávanie spestrila žartovnými 
príhodami, ktoré zažila s nami. Pán Ondrej 

Krafský prítomným pripomenul začiatky prvé-
ho súboru Senková, ktorý pôsobil v Podbieli 
začiatkom 60-tych rokov minulého storočia a 
jeho zakladateľom bol p.Kvašňák. 
 Po chutnej večeri sme pokračovali 
v družnej debate za spevu, hudby a tanca až 
do neskorých večerných hodín. Veríme, že 
sa všetci cítili medzi nami dobre.
 Žiaľ, niektorí pozvaní hostia sa z 
rôznych dôvodov nemohli zúčastniť nášho 
posedenia, preto im chcem poďakovať touto 
cestou. Sú to:
 Ing. Ján Sitek – exminister a bývalý 
starosta obce. Ďakujeme za prvé kroje, úžas-
né zážitky zo zájazdov vo Francúzsku (hlav-

ne z Lúrd), ďalej v Poľsku, tiež za návštevu 
budovy parlamentu v Bratislave a ochutnáv-
ku vína v Jure pri Bratislave. A napokon za 
pekné spomienky z Neveríc. 
 Ing. Ján Koprda – bývalý obchodný 
námestník Agrokomplexu v Nitre. Ďakujeme 
za dlhoročnú  spoluprácu pri zabezpečova-
ní kultúrnych podujatí pre Senkovú počas 
výstav  na  Agrokomplexe  v  Nitrea  tiež  za
priateľstvo, ktoré nám preukazuje. 
 p.Marián Murín - honorárny konzul 
Bieloruskej republiky na Slovensku, konateľ 
stavebnej firmy OMOSS spol. s r.o. a firmy 
Agro Mútne, s.r.o.. Ďakujeme za pozývanie 
na vystúpenie pri Dožinkách v Mútnom. Veľ-
mi rady tam chodievame.
 Ing. Oldřich Kettner – riaditeľ pod-
niku Vipap Videm Krško. Jemu ďakujeme za 
pozvanie do Slovinska a tiež za nádherné 
chvíle prežité v meste Krško. 
 PhDr. Mária Bednaričová – rodáč-
ka z Podbiela, toho času podnikateľka v Bra-
tislave. Jej patrí srdečná vďaka za pozvanie 
a pohostenie na bratislavskom hrade, tak-
tiež za sponzorstvo a účinkovanie na stret-
nutí Oravcov v Bratislave. 
 Súrodenci Murinovci – ďakujeme 
za spoluprácu pri vystúpeniach na Agrokom-
plexe v Nitre, v Poľsku, v Nevericiach, v Bra-
tislave, aj pri iných spoločenských akciách. 
 Ing. Juraj Blanár – predseda Žilin-
ského samosprávneho kraja, ktorému ďaku-
jeme za poskytnuté financie na nový kroj s 
čižmami a čepcom a na zakúpenie novej 
harmoniky. 
	 Veľká vďaka patrí taktiež šted-
rým sponzorom firme Drevodom Ora-
va, Urbár Podbiel, PPD Orava Nižná, ale 
osobitná vďaka patrí aj jednotlivcom 
p.Vladimírovi Krížovi, ktorému vďačíme 
okrem iného aj za prvé vystúpenie na 
Agrokomplexe v Nitre, ďalej Ing. Ľuboro-
vi Gráčovi, p.Pavlovi Marasovi, p. Fran-
tiškovi Pazúrikovi - DCP Timber Podbiel 
a reštaurácii p. Slavomíra Korčušku za 
prípravu dôstojnej oslavy.

                                      H.Mintálová, ved.ŽSS Senková
																																																				

Kultúrna činnosť Senkovej
	 Tohtoročnú   predvianočnú  svia-
točnú atmosféru sme vytvorili dňa 
29.11.2010 na Bratislavských vianoč-
ných trhoch pri jedličke pekným pásmom 
vianočných piesní, kolied a vinšov. Naše 
vystúpenie prilákalo veľa divákov a bolo 
odmenené srdečným potleskom. Povzbu-
diť nás prišli aj naši rodáci, ktorí toho času 
žijú, poprípade študujú alebo pracujú v 

Bratislave. Boli sme prekvapení, keď nás 
oslovil aj syn našej bývalej pani učiteľky z 
MŠ Ľudmily Kerákovej, ktorého tiež zauja-
lo naše vystúpenie. Pozdraviť nás so slza-
mi v očiach od dojatia prišla aj p.Helenka 
Potocká, redaktorka časopisu Slovenka a 
rodáčka z Podbiela. 
 Tohtoročnú bohatú prezen-
táciu našich vystúpení ukončíme dňa 

19.12.2010 vianočným vystúpením v kul-
túrnom dome v Zázrivej.
 V mene všetkých členiek našej 
speváckej skupiny Senková prajem všet-
kým spoluobčanom pokojné Vianoce a 
šťastný nový rok.	

                                       Viera Strážnická, ŽSS Senková
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	 Stalo sa už tradíciou, že obecný úrad 
v spolupráci s Červeným krížom, kultúrnou a 

Deň dôchodcov
športovou komisiou a  ZŠ s MŠ v Podbieli  
organizuje každoročne stretnutie dôchodcov 
pri príležitosti októbra – Mesiaca úcty k star-
ším. Aj v tomto roku sme sa v hojnom počte 
zišli, aby sme tento sviatok spoločne oslávili. 
Deti zo ZŠ a MŠ pripravili pre starkých pekný 
program, pridal sa aj FS Oravan a bodku za 
programom urobila ženská spevácka skupina 
Senková. Počas slávnostného príhovoru sta-
rosta obce JUDr.Jozef Domiňák odovzdal čest-
né uznanie p. Jozefovi Klimčákovi a p. Terézii 
Malatinkovej za prínos do života obce počas 
ich pôsobenia na obecnom úrade. Po pripra-
venom programe nasledovalo občerstvenie a 
voľná zábava. Snáď najkrajším darčekom pre 
dôchodcov však bolo to, že sa opäť stretli so 
svojimi rovesníkmi a zaspomínali si na minu-

lé roky. Všetci spoluorganizátori si želajú, aby 
sme sa i naďalej stretávali v zdraví, šťastí, vzá-
jomnej úcte a pochopení.

                                        Text a foto: Mgr.Júlia Paľová

Ako prišiel Mikuláš...
	 Slovenský červený kríž – Miestny 
spolok Podbiel v spolupráci s Obecným úradom 
v Podbieli pripravili pre naše deti v sobotu 04. 
decembra Mikulášske popoludnie. Detičky pri-
chádzali postupne a každému jednému sa pri 
pohľade na vianočnú výzdobu v sále rozžiarili 
očká. Postarali sa o ňu aj naši žiaci zo základ-
nej školy.  Všetky deti s úsmevom čakali, čo sa 
bude diať. Príchod Mikuláša a jeho pomocníkov 
anjelov a čertíkov deti sprevádzali potleskom, 
zaspievali mu, zarecitovali, ale aj zatancova-

li. Po takomto úvode nasledoval hlavná časť, 
na ktorú všetky deti netrpezlivo čakali - odov-
zdávanie darčekov. Postupne po schodíkoch 
prichádzali na pódium, kde sedel Mikuláš vo 
veľkom kresle a odovzdával im balíčky so slad-
kosťami. Potešiť deti prišiel aj duchovný otec, 
ktorý sa deťom a Mikulášovi milo prihovoril. 
Toto popoludnie pomohli spríjemniť naši „mlá-
dežníci“ zo spoločenstva eRko, a to príjem-
nou hudbou a spoločnými tancami s deťmi. 
Odchod Mikuláša bol sprevádzaný ďakovným 

potleskom a prísľubom stretnutia s ním 
aj o ďalší rok. Odmenou pre usporiada-
teľov a sponzorov bola predovšetkým 
spokojnosť na detských tváričkách. 
Na tomto mieste chcem poďakovať 
organizátorom a všetkým prispieva-
teľom, menovite PPD ORAVA Nižná, 
Urbáru Podbiel, p.Ľubomírovi Kamo-
dymu, p.Pavlovi Kozáčikovi, p.Pavlovi 
Marasovi, p.Slavomírovi Korčuškovi, 
p.Júliusovi a p.Marekovi Pazúrikovcom, 
p.Jozefovi Pirigyimu, p.Jozefovi Kru-
povi, p.Regine Frankovej, firme Orava 
Timber – p.Ľudovít Krúpa, firme DCP 
Timber – p.František Pazúrik, p.Margite 

Meszárošovej,     p. Rastislavovi     Hrnčiarovi,
p.Štefanovi Ficekovi, Kvetinárstvu MAJKA 
– p.Mária Pafčová, Ing.Petrovi Veselému a 
p.Miroslave Vnenčákovej. V mene všetkých 
detí našej obce ďakujeme.

                              Text a Foto: Drahomíra Moresová

Vedenie detského folklórneho súboru Podbielan ďakuje všetkým svojim členom
 za účinkovanie a prezentáciu súboru a obce Podbiel v roku 2010. Ďakujeme rodičom

 za podporu,sponzorom a Obci Podbiel za príspevky na našu činnosť. 
Prajeme všetkým požehnané Vianoce a šťastný nový rok.   

Vedenie súboru

Manželský prsteň IV. časť
Narodenie člena rodiny a všetko okolo
Dnes sa budem bližšie zaoberať viacerými 
tradičnými zvykmi spojenými s prípravou na 
príchod nového člena rodiny. Je zaujímavé 
porovnať si zvyky a povery ustálené u nás s 
tými, ktoré pochádzajú zo Západnej Európy. 
Pozorujeme skoro totožnosť týchto zvykov, 

takže možno predpokladať, že musia mať 
spoločné korene. Holandské, nemecké a 
škandinávske matky hovoria svojim deťom, 
že novorodencov nosia bociany. Hovoria 
tiež, že keď bocian poštípe matku do nohy, 
tak musí zostať v posteli určitý čas. Samotné 
meno bocian je spájané s pojmom „láska“. V 

nemčine „der Storch“ znamená bocian a je 
podobné gréckemu slovu „storge“, čo zname-
ná silnú prirodzenú náklonnosť.  V hebrejčine 
o ich nosili na vlastných krídlach a kŕmili. Ľu-
dia pozorovali, s akou starostlivosťou stavia 
bocian svoje hniezdo a ako sa vracia každú 
jar na to isté miesto. Veľmi rýchlo sa stala prí-
tomnosť bocianov symbolom šťastia. Sedliaci v 

pokračovanie na strane 18
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Bavorsku upevňovali bocianom koleso z voza, 
tým ich lákali k hniezdeniu. Väčšinou netrvalo 
dlho a bocianí pár ponuku prijal a hniezdo zho-
tovil. Každoročný odlet bocianov ich robí ešte 
tajuplnejšími. Najskôr ľudia nevedeli nič o ťahu 
týchto vtákov. Legenda hovorí, že odlietajú do 
Egypta a premieňajú sa na ľudí. Verilo sa aj 
tomu, že každý bocian bol najskôr človekom. 
Pozn.prekladateľa: Českí ornitológovia vybavili 
odlietajúcich bocianov vysielačkou a nežným 
dievčenským alebo chlapčenským menom a 
ich pobyt sledovali satelitom. Zistili sa miesta 
pobytu, ba dokonca úhynu a spôsobu úhynu. 
Taktiež ich bolo vidieť pri vode, močiaroch, 
močidlách a rybníkoch, kde podľa povesti pre-
bývajú duše nenarodených detí. Zjednotením 
všetkých povestí sa dalo očakávať, že tento 
nápadne veľký vták bude vyhlásený za pri-
nášača detí. 

Ako to s bocianmi vypadá u nás
Bociany u nás bývajú viac ako 10 rokov a 
predpokladám, že predtým v Podbieli nesíd-
lili. Prestávky v pobyte boli vynútené tým, že 

Manželský prsteň IV. časť
si hniezda umiestnili na komínoch, ktoré sa 
používali. Sídlo na elektrickom stĺpe neakcep-
tovali elektrikári. Postavený náhradný stĺp pre 
hniezdo zase neakceptovali bociany. Nasledo-
vala cca 2 – 3-ročná prestávka. Klepotom sa 
ozvali až tento rok, hniezdo si vybrali však opäť 
nevhodne – prevádzkovaný komín kultúrno-
športovej haly. Osud ich rodiny nebol šťastný. 
Studený máj sa podpísal na počte mláďat, a to 
už prišiel júl so svojimi horúčavami. Dňa 13.07. 
opustila matka mladé, pravdepodobne pre 
nezadržateľnú horúčavu, večer sa však vrátila. 
Na druhý deň sa však matka už neukázala a 
mláďa javilo známky života len do 10:00 hod.. 
Do odletu bocianov, asi 28.augusta, sa v hniez-
de ešte pristavil starý bocian. Aby sme neprišli 
o šťastie, ktoré bociany znamenajú, je potreb-
né im postaviť náhradné hniezdo vo výške 
minimálne dvoch elektrických stĺpov a s dob-
rým náletom. Keď sa tak nestane, je možné, že 
bocianov budeme vidieť len na obrázku.

Modrá a ružová
V celom svete je rozšíreným zvykom obliekať 
malé deti podľa pohlavia - chlapcov do mod-
rého a dievčatá do ružového oblačenia. Tento 

jav má hlbšie korene v povere. Od nepamä-
ti sa verilo, že démoni číhajú na malé deti. 
Okrem toho sa verilo, že duchovia a démoni 
neznášajú určitú farbu, predovšetkým mod-
rú farbu oblohy, ktorá berie démonom silu a 
zaháňa ich. Ešte dnes maľujú niektoré arab-
ské kmene dvere svojich domov na modro. 
Teda obliecť svojho najmenšieho do modrého 
bola nielen záľuba v modrej farbe, ale nutné 
bezpečnostné opatrenie voči zlým duchom a 
démonom. Pretože malé dievčatká neboli tak 
akceptované ako chlapci, predpokladalo sa, 
že démoni sa o ne aj menej zaujímajú, preto 
modrá zostala výhradne pre chlapcov. Iná far-
ba pre dievčatá sa nejavila nutná. Rozhodlo sa 
až v ďalších generáciách, ktoré už nevedeli o 
hlbšom význame modrej pre chlapcov. Tak sa 
rozhodlo o inej farbe pre neuprednostňované 
dievčatá. Iná európska legenda môže sympa-
tickejšie poskytnúť vysvetlenie pre mladé dámy 
v kolíske alebo teraz v kočíku. Podľa nej chlap-
ci boli nájdení pod modrou kapustou a dievčatá 
vo vnútri červených ruží.

                                                           Ing. Milan Krupa
                                              Zdroj: nemecká literatúra

Stavba dvojkríža

Vatra zvrchovanosti

Už tradične si v polovici júla v našej 
krajine národne orientovaní Slováci 
pripomínajú dôležitý dátum - 17. júl 
1992. Tento významný deň v novodo-

bých dejinách Slovenska 
je známy ako deň, keď sa 
prijala Deklarácia o zvrcho-
vanosti Slovenska. Pamät-
ný dátum sa rozhodli využiť 
aj mladí z Podbiela,  ktorí 
iniciovali „Osadenie nové-
ho dvojkríža“ na Prednom 
vrchu. Ten starý, ako je 
všeobecne známe,  zlo-
mil silný poryv vetra pred 
niekoľkými rokmi.
 Samotnej stavbe  
a osadeniu predchádza-
lo niekoľko úprav  miesta, 
na ktorom mal kríž stáť. 
Odstránila sa časť vegetá-
cie z kopca, nakoľko viditeľ-
nosť naň 
by bola 
t a k m e r 

nulová. Taktiež sa 
vybudovali nové 
lavičky, omaľovala 
sa zahrdzavená 
pätka a vyčisti-
lo sa okolie od 
odpadkov. Vyho-
tovenia dvojkríža 
sa  zhostili bratia 
Krškovci, ktorí pre 
obec Podbiel zho-
tovili majstrovské 
dielo. Hneď na 
prvý pohľad je zrej-

mé, že prácu s drevom ovládajú bravúrne. Pri 
osadení kríža nám bol nápomocný p. Krúpa so 
svojím žeriavom. 
 Akcie sa zúčastnilo množstvo pre-
važne mladých ľudí, ale s pribúdajúcimi hodi-
nami prilákal spev aj starších. Nasledoval 
krátky príhovor starostu obce, ktorý vyzdvihol  
význam a dôležitosť prijatia Deklarácie  zvrcho-
vanosti. Ocenil snahu mladých realizovať stav-
bu  a pripomenul, aby sa  kríž a okolie naďalej 
zveľaďovali.  Pred večerom sa rozhorela vatra 
za spevu štátnej hymny. O zábavu sa i naďalej 
starali A. Mikulášik, P. Vilčinský a J. Chomis-
tek. Pre prítomných bolo pripravené občerstve-
nie. Spev a dobrá nálada sa z vrchu šírila do 
neskorých nočných hodín. 
	 Na záver ďakujem  všetkým, čo 
akýmkoľvek spôsobom prispeli  k vybudo-
vaniu  tohto diela, či už po stránke materiál-
nej, finančnej alebo svojou prácou.
	 	 	 	
																																											Text a foto: L.Kudzbel

pokračovanie zo strany 17

Nový dvojkríž
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CYKLOTURISTICKÝ KLUB PODBIEL

	 Cykloturistický	 klub	 Podbiel	 oslavuje	
tento rok už 3. výročie založenia klubu. Počas 
tohto	obdobia	sme	pri	našich	cyklotúrach	a	turis-
tických výstupoch spoznali takmer celú Oravu, 
veľkú časť Slovenska, ba aj Moravy. Pre deti sme 
organizovali cyklistické preteky, preteky na kolies-
kových korčuliach. Ďalej to bola jazda na starých 
bicykloch v dobovom oblečení. V novom roku by 
sme túto činnosť chceli rozšíriť o fašiangový pre-
chod na starých drevených bežkách v dobovom 
oblečení. Taktiež netreba zabudnúť na niekoľko 
brigád, pri ktorých sa snažíme skrášliť naše okolie. 
Vybudovali sme prístrešok, lavičky a stoly na Pet-
rovke a na Červenej skale, kde sme ešte vysadili 
niekoľko stromčekov a vyčistili a skrášlili okolie. V 
novom roku by sme chceli vyznačiť nový chodník 
na Červenú skalu, osadiť samorasty a nové turis-
tické tabule, zapísať chodník na Červenú skalu do 
všetkých máp......
 Od posledného vydania novín sa nám 
hlavne z dôvodu nepriaznivého počasia podari-

chatu, výročná členská schôdza (27.12.2010), na 
ktorú pozývam všetkých členov a Silvestrovská 
kapustnica na Červenej skale.
 V nasledujúcom roku medzi naše naj-
významnejšie cyklistické a turistické akcie budú 
určite patriť Pieniny, kde by sme chceli absolvovať 
splav Hornádu a niekoľko turistických výstupov. 
Ďalej by sme chceli bližšie spoznať Vysoké Tatry, 
kde sa aj s rodinami chystáme uskutočniť niekoľko 
turistických výstupov a spoznať niekoľko vysoko-
horských chát. No a prioritou medzi cykloturistic-
kými akciami bude určite zájazd na Moravu, kde 
budeme spoznávať okolie Uherského Hradišťa, 
hrady, zámky, rybníky a vyhliadkové veže na bicy-
kloch.

Viac info na našej webovej stránke

lo absolvovať iba dve 
akcie, no stáli za to. 
Na Červenej skale sme 
vybudovali nový prís-
trešok, ktorý sa nám 
podaril za pomoci šikov-
ných členov cykloklubu 
postaviť za jediný deň. 
Medzitým sme vyčistili 
okolie	 a	 pripravili	 drevo	
na opekanie. Sme veľmi 
radi, že tento prístrešok 
môže slúžiť nám všet-
kým. Od jeho vybudova-
nia navštívilo Červenú 
skalu veľké množstvo 
našich občanov, ale 
aj občanov z okolitých 
dedín. Veď taký výhľad 
na našu obec nám môže 
ktokoľvek závidieť. 

Dňa 10.októbra 2010 
niekoľko naších členov 
využilo krásne slnečné 
jesenné počasie na turis-
tický výstup na Volovec. 
Ráno bola v dolinách hmla 
no v Roháčoch pano-
val krásny slnečný deň. 
Na niektorých miestach 
sa už nachádzal nový 
sneh, ktorý potešil hlav-
ne deti. Počas zostupu 
sme sa mohli občerstviť 
čučoriedkami, ale najmä 
brusnicami, ktorých tu 
bolo ešte stále dosť. Cez 
Lúčnu, kde sa na jar otvá-
ra turistická sezóna, sme 
sa vrátili na Zverovku.
 Tento rok nás 
ešte čaká Štefanský 
výstup na Ťatliakovu 

www.cykloklubpodbiel.sk

Pracovné tempo pri výstavbe prístrešku na Červenej skale              

Text a foto Ľ. Franko, predseda klubu

Cykloturistický klub Podbiel 
ďakuje všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 

pričinili o chod klubu a jeho prezentáciu, ktorou sa taktiež zviditeľnila naša obec. 
Prajeme Vám počas čarokrásnych Vianoc prežité chvíle v zdraví, šťastí a radosti. 

Do Nového roka Vám prajeme 12 mesiacov bez nehody, 52 týždňov šťastia, 365 dní bez starostí, 8 760 
hodín lásky, 525 600 minút pohody a 31 536 000 sekúnd jedinečných okamihov.

Ľubo so synom Dávidom na Volovci. V pozadí Osobitá, Babia hora a Piľsko              

Jozef, Ľubko, Dávid a Ľubo na Volovci              

Po vybudovaní prístrešku sme ešte opekali a čistili okolie             
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Tabuľka II. trieda „DOSPELÝCH“

1. Dlhá n/Oravou 11 9 1 1       32:5 28
2. Medzibrodie 11 9 0 2 26:10 27
3. Breza 11 6 2 3 27:14 20
4. Or. Lesná 11 6 2 3 28:17 20
5. Or. Polhora 11 5 4 2       27:9 19
6. Krivá 11 6 0 5 19:21 18
7. Hruštín 11 4 4 3 28:18 16
8. Liesek 11 4 1 6 21:22 13
9. Leštiny 11 4 0 7 19:28 12

10. Podbiel 11 3 2 6 10:26 11
11. Habovka 11 2 0 9 18:39 6
12. Bziny 11 0 0 11 6:52 0

Futbal

1. Breza 8 7 0 1      33:8 21
2. Brezovica 9 6 1 2 35:12 19
3. Babín 9 5 2 2 31:13 17
4. Or. Podzámok 9 5 1 3 24:29 16
5. Mútne 9 4 2 3 31:23 14
6. Podbiel 9 4 0 5 10:24 12
7. Kraľovany 9 2 2 5 12:21 8
8. Nižná 8 1 4 3 8:17 7
9. Rabčice 9 2 1 6 9:23 7

10. Žaškov 9 1 1 7 6:29 4

1. Bobrov 7 6 0 1     30:6 18
2. Novoť 7 6 0 1     23:11 18
3. Babín 7 4 0 3     11:10 12
4. Rabčice 7 3 2 2     13:7 11
5. Beňadovo 7 3 1 3 15:17 10
6. Krivá 7 2 1 4 11:14 7
7. Podbiel 7 1 0 6 6:23 3
8. Bziny 7 1 0 6 5:26 3

Tabuľka II. trieda „DORAST“

Tabuľka II. trieda „ŽIACI“

Ľubomír  Franko

Dospelí                                                      II. trieda                                                   2010/2011      

Dorast                                                       II. trieda                                                   2010/2011      

Žiaci                                                       II. trieda                                                   2010/2011      

„Strelci gólov“

1. Kanderka Jakub 3
Dolník Miroslav 3
Matlák Ján 3

2. Konfala Jozef 1

„Strelci gólov“

1. Lukaček Lukáš 2
Betuštiak Roman 2

2. Latka Marek 1
Kozáčik Filip 1
Mikulášik Milan 1
Matlák Šimon 1
Lacko Ján 1

„Strelci gólov“

1. Dreveniak Luboš 2
2. Podstrelený Lukáš 1

Dvorský Dominik 1
Joštiak Tibor 1
Kocoň Marek 1

Halová futbalová liga
20010/2011

	 Dňa	21.11.2010	sa	v	kultúrno-športovej	hale	v	Podbieli	usku-
točnilo	prvé	kolo	štvrtého	ročníka	halovej	futbalovej	ligy.	Zúčastnených	
tímov	je	presne	tak	ako	minulý	rok.	Osem	mužských,	ktorým	zatiaľ	kraľu-
je	najstaršie	mužstvo	OLD	BOYS	a	šryri	žiacke,	kde	na	prvom	mieste	je	
družstvo	s	názvom	MY,	ktoré	prenasleduje	družstvo	CPO	FORFUN.		
	 Všetkých	priaznivcov	športu	a	hlavne	futbalu	srdečne	pozý-
vame	na	ďalšie	kolá.

Tabuľka „muži“

1. Old Boys 4 4 0 0      37:9 12
2. Abstinenti 4 2 1 1 29:15 7
3. Invalidi 4 2 1 1      20:21 7
4. Aminokyseliny 4 2 0 2 15:26 6
5. O	Pol	Tretej 4 2 0 2 18:17 6
6. Hooligans 4 1 0 3 14:24 3
7. MTS 4 1 0 3 23:34 3
8. Na Lávke 4 1 0 3 12:24 3

Tabuľka „žiaci“

Najproduktívnejší	hráč	/	Najlepší	strelec

„Muži“

1. Franko Ľubomír 12
2. Kočalka	Peter 11
3. Kanderka	Ľubomír 8
4. Konfala Jozef 7
Zaťko	Marcel 7
Franko Dušan 7
Ihring	Jozef 7
Veselý Peter 7

5. Chmelár	Pavol 6

1. My 4 3 1 0      19:8 10
2. CPO	Forfun 4 3 1 0      14:9 10
3. Drugstores 4 1 0 3      13:13 3
4. Senzus 4 0 0 4 11:24 0

1. Franko Ľubomír 12+7
2. Kočalka	Peter 11+8
3. Kanderka	Ľubomír 8+6
4. Konfala Jozef 7+6

Franko Dušan 7+6
5. Ihring	Jozef 7+3
6. Mikulášik Adam 2+8
7. Veselý Peter 7+2
8. Matlák Ján 5+4

Najproduktívnejší	hráč	/	Najlepší	strelec

„Žiaci“
1. Podstrelený Lukáš 6+5
Kovalčík	Jakub 6+5

2. Dreveniak	Ľuboš 9+1
3. Dvorský Dominik 7+1
4. Franko	Ľubomír 6+2
5. Ficek Radovan 6+1
6. Poldauf Martin 2+4
7. Lukáčik	Kristián 2+3
8. Kocoň	Marek 3+1

1. Dreveniak Ľuboš 9
2. Dvorský Dominik 7
3. Franko	Ľubomír 6
Kovalčík	Jakub 6
Ficek Radovan 6
Podstrelený Lukáš 6

4. Kocoň	Marek 3
5. Lukáčik	Kristián 2
Matúch	Matej 2

Florbal v Podbieli
	 Ako		aj	po	iné	roky,	aj	tento	sa	družstvo	Podbiela		prihlásilo	do	Nižňan-
skej	florbalovej	ligy	-	najstaršej		florbalovej		súťaže	na	Slovensku.	
	 Súťaže	sa	každoročne	zúčastňuje	desať	tímov		a	po	odohraní	základ-
nej	 časti	 systémom	každý	 s	 každým,	 	 postupuje	 do	 vyraďovacích	 bojov	 osem	
najlepších	tímov.	Zvyšné	dve	družstvá	si	zahrajú	o	umiestenie,	teda		dvojzápas	
o	konečné	deviate	miesto.	Žiaľ	v	predchádzajúcich	troch	ročníkoch	sa	Podbielu	
nikdy	nepodarilo	prebojovať	sa	do	vyraďovacích	bojov	a	skončil	na	nelichotivej	
desiatej	pozícii.	Tento	rok	boli	predsezónne	plány	jasné.	Po	troch	neúspešných		
účinkovaniach	v	NFL	sa	konečne		prebojovať	medzi	osem	najlepších	tímov.	Po	
odohratí	štyroch	kôl	môžem	konštatovať,	že	cieľ	sa	nám	zatiaľ	darí	plniť	a	so	6	
bodmi	sa	Podbiel	nachádza	na	výbornej	štvrtej		pozícii,	o	skóre	pred	Spartakom.
	 Na	záver	by	som	chcel	popriať	príjemné	prežitie	Vianočných	sviatkov	
a	pozvať	všetkých,	ktorí	by	mali	záujem	o	tento	šport,	na	tretí	Silvestrovský	florba-
lový	turnaj.	Uskutoční	sa	30.	decembra	2010	v	športovej	hale	v	Podbieli.

1. NsP	BS	Trstená 4 3 1 0 0 23:14 11
2. ZŠ	Nižná 4 3 0 0 1 30:22 9
3. NsP	Separé	Trstená 4 2 1 0 1 23:21 8
4. CPO Podbiel 4 1 1 1 1 26:24 6
5. Spartak	Nižná 4 2 0 0 2 24:23 6
6. FbK	B95	Nižná 4 1 1 0 2 18:17 5
7. Ovocníčkovia 4 1 1 0 2 19:23 5
8. Tvrdošín 4 1 0 2 1 26:30 5
9. Hammers 4 1 0 1 2 18:23 4

10. Fbc Bears Medvedzie 4 0 0 1 3 14:24 1

Výsledky	a	program	nasledujúcich	zápasov

I. kolo: Fbk B95 Nižná - CPO Podbiel 6:5pp (1:0)
Góly: T. Reguly 3, M. Hucík, M. Latka, T. Hvolka - M. Turčák 2, M. Ficek 
2, P. Slamka

II. kolo: ZŠ Nižná - CPO Podbiel 8:6 (5:2)
Góly: M. Rošták 2, J. Činčara 2, V. Abík 2, R. Reguly, M. Klimčík - M. 
Ficek 2, Ľ. Kanderka 2, M. Drozd, L. Kudzbel

III. kolo: CPO Podbiel - Spartak Nižná 10:7 (1:4)
Góly: Ľ. Kanderka 3, P. Slamka 2, M. Ficek 2, M. Krkoška, M. Drozd, M. 
Turčák - R. Šeling 5, P. Šeling, Šurina

IV. kolo: CPO Podbiel - Fbc Bears Medvedzie 5:4pp
Góly: P. Slamka 2, Ľ. Kanderka, M. Turčák, M. Krkoška - T. Paľa, P. 
Buček, J. Vloch, M. Spišiak

V. kolo: Ovocníčkovia - CPO Podbiel
VI. kolo: CPO Podbiel - Hammers
VII. kolo: CPO Podbiel - NsP BS Trstená
VIII. kolo: CPO Podbiel - Tvrdošín
IX. kolo: NsP Separé Trstená - CPO Podbiel

* zápasy, výhry, výhry po predĺžení, prehry po predĺžení, prehry, skóre, body L. Kudzbel

J. Domiňák
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